
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZAT
KÖZGYŰLÉSE

VII-271.165-11/2015.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének 2015. szeptember 10.
napján 07 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében
tartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester,  Barta Gábor,  Eperjesi Erika,  Fodor Zoltán,  Földesi
Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, Hubay György,  Jakab
Péter, Katona Ferenc, Dr. Kovács László, Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit,
Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Soós
Attila, Szécsényi Marianna képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később érkeztek: Badány Lajos, Bartha György, Dr. Simon Gábor, Szilágyi Szabolcs és Dr. Tompa
Sándor képviselők

Távol maradt: Deák-Bárdos Mihály

Tanácskozási joggal jelen vannak: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszönti a megjelent  vendégeket, érdeklődőket, a nemzetiségi
önkormányzatok elnökeit, az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, valamint képviselőtársait.

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 22 fő. Megállapítja, hogy
a Közgyűlés határozatképes, így megnyitja az ülést.

Szeretné nyomatékosítani a Közgyűlés színe előtt, hogy Miskolc város vezetése milyen álláspontot
képvisel a jelenlegi menekülthelyzet kapcsán. Határozottan kijelenti, hogy Miskolc város vezetése
nem tervez menekülttáborokat Miskolcon, nem tervezi a menekültek befogadását, sőt, amennyiben
ilyen jelzés, vagy felkérés érkezik a város felé, azt kifejezetten ellenezni fogják és határozottan úgy
gondolja,  hogy Miskolc városának van éppen elég gondja így is,  nem kell  újabbakkal tetézni a
meglévőeket. Ezzel pontot szeretne tenni az ügy végére, nem gondolja, hogy ezt újra elő kellene
venni, mert újból ugyanezt a választ tudja majd adni mindazoknak, akik felteszik ezt a kérdést.
A nyár jó hírekről szólt Miskolc kapcsán. A nyár végének egyik legfontosabb bejelentése volt az,
amikor a tegnapi nap folyamán tájékoztatást adtak Szijjártó Péter miniszter úrral és Pareja elnök
úrral, a Bosch Csoport magyarországi elnökével egy újabb munkahelyteremtő beruházás indításáról
Miskolcon.  A  Bosch  425  fővel  bővíti  az  állományát.  Ezek  az  új  munkahelyek  jelentősen
hozzájárulnak ahhoz, hogy Miskolcon a munkanélküliek száma tovább csökkenjen. Jelenleg bőven
7 ezer alatt van a munkanélküliek száma Miskolcon. Ez azt jelenti, hogy a 2010-es 12 ezres számról
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már jó 5 ezerrel lejjebb mentek, tehát ennyivel többen dolgoznak Miskolcon, mint öt évvel ezelőtt.
Másik örömteli hír, hogy a turisztikai bumm tovább fokozódott Miskolc irányában. Húsvétkor a
második  legkeresettebb  célpont  Miskolc-Tapolca  volt  az  országban,  erre  mindannyian  büszkék
lehetnek.  Azokat  a  turisztikai  fejlesztéseket,  amelyeket  elindítottak  és  befejeztek  a  tavalyi  év
folyamán, vagyis a miskolctapolcai Strand és a diósgyőri Lovagi Tornák Tere Miskolc vonzóerejét
tovább  növelték.  Éppen  ezért  jó  volt  hallgatni  azt  a  műsorvezető  asszonyt,  aki  az  egyik
kereskedelmi tévé műsorvezetőjeként két hetet  Miskolcon töltött  és az egyik reggeli  adásban jó
értelemben  teljesen  ledöbbent  attól,  amit  Miskolcon  észlelt.  Többek  között  dicsérte  a  pezsgő
belvárost, a szép utcákat, a fejlesztéseket, és azt mondta, hogy a családját is vissza fogja ide hozni,
mert érdemes ide jönni. Ez mindannyiunk büszkesége kell,  hogy legyen. A Miskolc brand kezd
kialakulni a fesztiválokkal és a turisztikai fejlesztésekkel. 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a Közgyűlést, hogy Deák Gábor, Miskolc
Díszpolgára elhunyt. Elhunyt Ágoston László, a Múzsa Díj egyik legrégebbi támogatója, alapítója.
Elhunyt  Csízi  Gábor,  a  DVTK  egykori  labdarúgója,  valamint  Ferenczi  László  író,
irodalomtörténész,  az  MTA  doktora.  Tisztelettel  kéri  a  megjelenteket,  hogy  néma  felállással
emlékezzenek Rájuk.

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával
kezdik.

1.sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  települési  támogatás  és  az önkormányzat  által  nyújtott
egyéb  szociális  ellátások  helyi  szabályairól  szóló  2/2015.(II.10.)
rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

2. sürgősségi előterjesztés:Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati
rendelet módosításáról

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

3. sürgősségi előterjesztés:Javaslat  a  Diósgyőr  FC  Kft.  és  Miskolc  Holding  Zrt.  között
megkötött támogatási szerződés újrakötésére 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.
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4. sürgősségi előterjesztés:Javaslat  a  MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi  Kft.
üzletrészének értékesítésére és kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

5. sürgősségi előterjesztés:Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK
Miskolc Városi Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársaság
között fennálló közszolgáltatási szerződés módosítása tárgyában

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24  igen, 0  nem szavazattal, 0  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati
rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 3  nem szavazattal, 0  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlése
tanácsnokának  megválasztására  és  kapcsolódó  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 3  nem szavazattal, 5  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt  ülés napirendjére
felvette.

8. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat  fellebbezés  elbírálására  településképi
bejelentési eljárásban

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 3  nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

9. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat  termőföld  adás-vételi  szerződés
jóváhagyásának  megtagadásával  kapcsolatos  kifogás
elbírálására
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 20  igen, 3  nem szavazattal, 3  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

10. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat bírósági ülnökök soron kívüli megválasztására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23  igen, 2  nem szavazattal, 1  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

11. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat a „FŰTŐMŰ – Science Múzeum és Művészeti
Központ”  című  projekttel  kapcsolatos  polgármesteri
határozat utólagos jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18  igen, 1  nem szavazattal, 7  tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a zárt  ülés napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése  alapján  első  javaslata,  hogy  összevontan  vitassák  meg  az  Önkormányzat
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., valamint a sürgősségi 2.,
3. és 4. napirendeket.

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  a  fejlesztésekkel  kapcsolatos
előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., 4., 5., valamint a sürgősségi 5. napirendeket szintén
összevontan, nyílt ülésen tárgyalják.

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A mai napirendhez harmadik javaslata, hogy szintén összevontan
tárgyalják Miskolc város és önkormányzatának működéséhez kapcsolódó előterjesztéseket, azaz a
meghívó szerinti 2., 6., valamint a sürgősségi 1., 6. és 7. napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre
kerüljön sor.

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a
napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend megállapításáról hozott
döntésekre.
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A  Közgyűlés  17  igen,  9  nem  szavazattal,  0  tartózkodás
mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett sürgősségi
előterjesztésekre, valamint az elfogadott tárgyalási sorrendre
figyelemmel  –  a  meghívóban  foglaltak  szerint  állapította
meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)
NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015. (III.13.) önkormányzati
rendelet módosítására és kapcsolódó határozat meghozatalára (I. féléves korrekció)

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2.  Javaslat  az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló,  valamint  az
Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  önkormányzati  rendeletek
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat a Nemzetgazdasági Minisztérium és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata
között  a Terület és Településfejlesztési  Operatív Program végrehajtási feladatairól  szóló
megállapodás jóváhagyására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

4.  Javaslat  a  European  Regions  Research  and  Innovation  Network  szervezethez  való
csatlakozásra

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

5. Javaslat a TRAM INTERREG Europe Vc pályázatban való részvételre
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6.  Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  kínai  Yantai  Város
Önkormányzata közötti testvérvárosi megállapodás megkötésének jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT ÜLÉS:

7. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások
helyi szabályairól szóló 2/2015.(II.10.) rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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2. Javaslat az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. között megkötött támogatási szerződés
újrakötésére 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4.  Javaslat  a  MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi  Kft.  üzletrészének
értékesítésére és kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Miskolc Városi 
Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársaság között fennálló közszolgáltatási 
szerződés módosítása tárgyában

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése tanácsnokának 
megválasztására és kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIREND – ZÁRT ÜLÉSRE:

8. Javaslat fellebbezés elbírálására településképi bejelentési eljárásban
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9.  Javaslat  termőföld  adás-vételi  szerződés  jóváhagyásának  megtagadásával  kapcsolatos
kifogás elbírálására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

10. Javaslat bírósági ülnökök soron kívüli megválasztására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

11.  Javaslat  a  „FŰTŐMŰ  –  Science  Múzeum  és  Művészeti  Központ”  című  projekttel
kapcsolatos polgármesteri határozat utólagos jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával kezdik munkájukat.
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1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.13.)
önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó határozat meghozatalára
(I. féléves korrekció)

2. sürgősségi napirend: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati
rendelet módosításáról

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. között megkötött
támogatási szerződés újrakötésére

4. sürgősségi napirend:  Javaslat  a  MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi  Kft.
üzletrészének értékesítésre és kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Kovácsné Fecz Csilla kabinetvezető asszonyt, hogy tegye
meg szóbeli kiegészítését. 

Kovácsné Fecz Csilla: A költségvetés módosítására az évben először kerül sor. Az államháztartási
törvény úgy rendelkezik, hogy az egyes bevételi, illetve kiadási költségvetési előirányzatokat érintő
változásokat  meghatározott  időközönként  az  önkormányzat  költségvetési  rendeletében  át  kell
vezetni. Az előterjesztéssel ennek a jogszabályi kötelezettségnek tesznek eleget. Az előterjesztés két
részből áll. Az első részben az államháztartási számviteli kormányrendelet előírásainak megfelelően
kerülnek bemutatásra az első félévben bekövetkezett változások, melyek a Magyar Államkincstár
felé teljesítendő havi adatszolgáltatásokban kötelezően lejelentésre kerültek. Ezen változások főbb
csoportjai közé tartozik a 2015. évi költségvetési rendelet elfogadását követően az önkormányzat
2014.  évi  zárszámadásának  keretén  belül  elfogadott  költségvetési  maradványnak  és  a  hozzá
kapcsolódó kötelezettségeknek a költségvetésre történő ráépítése. Az önkormányzat az általa ellátott
feladatokkal  összefüggésben  az  év  első  felében  további  pénzeszközökhöz  jutott,  amelyek
szükségessé  tették  a  tárgyévi  költségvetés  módosítását.  Módosításra  kerültek  a  központi
költségvetésből  kapott  támogatások,  illetve  az  önkormányzathoz  beérkezett  támogatási  értékű
bevételek.  Az  önkormányzati  költségvetési  intézményeknél  a  jogszabályi  keretek  között,  saját
hatáskörben végrehajtott előirányzat-módosítások átvezetése is megtörtént. A második részben az
előterjesztés részletesen bemutatja a költségvetés I. féléves korrekciójára vonatkozó javaslatokat.
Az  eddigiekhez  hasonlóan  az  anyagban  is  többirányú  módosítás  szerepel,  ebből  kiemelendő  a
bevételekkel kapcsolatos módosításokkal összefüggésben az újabb elnyert Európai Uniós önerőalap
támogatások, melyeknek köszönhetően az önkormányzat az előző években az uniós támogatással
megvalósuló  beruházásainak  önrészeként  tervezett  hitelekből  ismét  91,8  millió  forintot  tudott
kiváltani. A bevételekkel összefüggő módosításokból kiemelést érdemelnek az elnyert pályázatok,
ilyenek  például  a  Miskolc  Felső-Majláth  végállomás  emelt  szolgáltatást  nyújtó  megállóhellyé
történő fejlesztésére elnyert 517 millió forint, a Diósgyőr-Lillafüred kiemelt turisztikai nagyprojekt
393 millió forint elismert költségnövekménye, valamint a Miskolc és térsége konzorcium települési
szilárdhulladék-gazdálkodási  rendszerek  eszközparkjának  fejlesztése,  informatikai  korszerűsítése
pályázat keretében elnyert 2,3 milliárd forintos támogatása. Kiadásokon belüli belső korrekciók a
szociális  feladatok közötti  átrendezésre,  az elnyert  pályázatokhoz szükséges önrész biztosítására
tesz javaslatot, illetve a 2015 évben különböző célokra felajánlott iparűzési adó önálló tételsorokon
történő megjelenítése, a felajánlásoknak megfelelően. Az előterjesztés többletigények kielégítésére
is javaslatot tesz döntően kiadási megtakarításokból, illetve belső átcsoportosításokból. Kiemelendő
az  a  jogszabályi  változás,  amelynek  következtében az  ingyenes  bölcsődei  és  óvodai  étkezéssel
kapcsolatosan 10 millió forintos többletfedezet biztosítása szükséges. Fontos megemlíteni a TAO
pályázatok  önrészéhez  javasolt  50  milliós  keretösszeget,  a  látvány csapat-sportágak  esetében  a
sportszervezetek  részéről  a  pályázatok  benyújtásra  kerültek,  azonban  a  szövetségek  még  nem
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hozták meg az ide vonatkozó határozatokat.  Ezek megérkezését követően kerülhet sor az egyes
sportágak  esetében  a  támogatások  önálló  tételsorra  történő  átvezetésére.  Az  előirányzat-
módosítások  eredményeként  a  költségvetés  bevételi-kiadási  főösszege  53,6  milliárd  forintra
emelkedik.  Az  előterjesztéshez  kapcsolódik  egy  határozati  javaslat  is,  amely  az  Állami
Számvevőszék  2011.  évi  intézkedési  tervéhez  kapcsolódik.  2014.  szeptember  29-ig  hatályos
államháztartási  törvény  87.  §  (1)  bekezdése  előírta,  hogy  az  önkormányzat  az  első  féléves
helyzetéről szeptember 15-ig ad tájékoztatás a Közgyűlésnek. Szeptember 30-ával ez a rendelkezés
hatályon  kívül  helyezésre  került,  így  az  új  rendelkezés  szerint  a  vagyonról  és  a  költségvetés
végrehajtásáról az éves költségvetési beszámoló, a zárszámadás keretében kell tájékoztatni az ÁSZ
intézkedési tervekben foglalt feladatok végrehajtásáról a Közgyűlést. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést,

valamint  a  sürgősségi  2.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta,  és  mindkét  előterjesztés
elfogadását támogatta.

• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  meghívó  szerinti  1.  napirendi
előterjesztést tárgyalta és mind a rendelet módosítás, mint a határozati javaslat elfogadását
támogatta.

• Pénzügyi  Bizottság:  a  meghívó  szerinti  1.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta  és  mind  a
rendelet módosítás, mint a határozati javaslat elfogadását többségében támogatta.

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 1.
napirendi előterjesztést tárgyalta és mind a rendelet módosítás, mint a határozati javaslat
elfogadását támogatta.

• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 1. napirendi előterjesztést tárgyalta
és mind a rendelet módosítás, mint a határozati javaslat elfogadását támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Jakab Péter: Orbán Viktor  miniszterelnök úr  áprilisban Miskolcon járt  és  milliárdokat  ígért  a
városnak.  Akkor  még  nem  sejtette,  hogy  ez  azt  jelenti,  hogy  több  milliárd  hitel  fog  érkezni
Miskolcra, nyilván azért,  hogy legyen miből a törvényben előírt feladatokat elvégezni. Egyelőre
annyit tudni, hogy a kormányzat 3 milliárd forint hitel felvételét engedélyezte a városnak, illetve a
korrekcióból kiderül az is, hogy az önkormányzat összességében 9 milliárd forintos hitelt tervezett
be  annak  érdekében,  hogy  a  költségvetésben  tátongó  mintegy  12,3  milliárdos  lyukat  el  tudja
tüntetni. A város képtelen önálló forrásokat termelni, ezért vagy azt teszik, hogy a Kormányhoz
szaladnak pénzért, vagy ha az nem ad, akkor tovább szaladnak a bankokhoz. Véleménye szerint az
lenne a megoldás, hogy ha a Fidesz leszámolna a bankárpolitikával és meg kellene valósítani a
Jobbik  által  szorgalmazott  forrásteremtő városgazdálkodást.  Meg lehetne  fontolni  néhány olyan
költségvetési  tétel  visszavonását  is,  amelyek  nem  Miskolc  érdekeit  szolgálják.  Ilyen  a
felzárkóztatás,  a  közmédia propagandára való használata  és  a tanácsadás.  Ha ezeket  a  tételeket
megspórolnák, akkor jutna 3 millió forint akár az orvosi rendelők felújítására, vagy arra, hogy a
Miskolc Holding kifizesse azt a béremelést, amelyet 2015-re ígért a munkavállalóknak. Már nem
csak a Jobbik mondja azt, hogy fizetési problémákkal küzd az önkormányzati vagyonkezelő, hanem
a cégcsoport vezérigazgatója is elismeri. Ez nem meglepő, hiszen 2014 végéig több, mint 9 milliárd
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forintos veszteséget halmozott fel a Holding. Sajnálja, hogy ennek a tragikus teljesítménynek nem
az a következménye, hogy Miskolcon személyi változások történnek.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Felhívja  képviselő  úr  figyelmét,  hogy  lejárt  a  felszólalásra
rendelkezésre álló ideje.

Jakab Péter: Jó lenne, ha nem az ellenzéket száműznék a Felügyelőbizottság tagjai közül, hanem
azokat, akik milliókkal megkárosítják a várost. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni képviselő úr hozzászólását. Tájékoztatásul elmondja,
hogy az elmúlt ciklusban annyi orvosi rendelőt újítottak fel, amire ilyen rövid idő alatt még nem
volt példa korábban. Javasolja, hogy ennek járjon utána képviselő úr, mert mindig ezzel példálózik.
Megadja a szót Badány Lajos képviselő úrnak.

Badány Lajos: Az előző évekről áthúzódó, illetve a 2014 évben nem teljesített feladatok összesen
22 milliárd forinttal terhelik meg az idei költségvetést. Aggályosnak tartja a megnövekedett és évek
óta görgetett felhalmozási kiadások magas hányadát. Ez nem csak azt mutatja, hogy egyre kevesebb
pénz áll rendelkezésre, hanem azt is, hogy a beszűkült forrásokat egyre alacsonyabb hatásfokkal
tudja felhasználni a városvezetés. Ez a 22 milliárd mutatja azt is, hogy ma ennyi pénz hiányzik a
helyi gazdaság vérkeringéséből. Az I. félévi módosítást követően a költségvetési hiány több mint 12
milliárd  forintra  nőtt.  Ez  a  módosított  kiadási  főösszeg  23%-a,  amely  rendkívül  magas.  Az
önkormányzat  ezt  a  hiányt  hitelből  kívánja  finanszírozni,  az  I.  féléves  korrekció  9  milliárdos
hitelfelvétellel számol. A városvezető koalíció soron következő felszólalója majd elmondja, hogy
nem lesz hitelfelvétel,  csak be lett  tervezve a  költségvetésbe,  de nem fogják lehívni.  Ebben az
esetben  kérdése,  hogy milyen  forrásból  szeretnék  finanszírozni  a  rendeletben  foglalt  feladatok
pénzügyi fedezetét. A nem teljesített kötelezettségvállalások tovább tolódnak a következő évekre,
folyamatosan  rontva  az  egyébként  is  gyenge  költségvetési  fegyelmet.  Az  utóbbi  három  év
költségvetési hiányai rámutattak arra, hogy a hitelfelvételi rendszer az adósságkonszolidáció után is
fennáll. A korábbi évek gyakorlatával összekapargatott források nem adnak elegendő lökést a helyi
gazdaságnak ahhoz, hogy új fejlődési pályára álljon. Az uniós támogatások lehívásán túl, egyedül a
forrásteremtő városgazdálkodás megteremtése képes biztosítani azt a többletjövedelmet, amely a
gazdaság fejlődéséhez szükséges. Ezzel szemben a Miskolc Holdingnál azt tapasztalják, hogy 2010
óta annak gazdálkodása egyre romlik, folyamatosan veszteséget termel. A halmozott veszteség az
éves  konszolidált  mérlegek alapján  több mint  9  milliárd  forintra  rúg.  Az elmúlt  négy évben  –
ellentétben a  Bosch által  tervezett  fejlesztésekkel  –  a  város  cégénél  tíz  százalékkal  csökkent  a
törzsállományi  dolgozók  száma.  Ez  azt  jelenti,  hogy  az  önkormányzat  cége  nem  a
munkanélküliséget csökkenti, hanem generálja azt. Az árbevétel évről évre csökken, a támogatások
pedig dinamikusan nőnek. A költségvetési lehetőségek között találunk egy sort, amely azt mutatja,
hogy a MIKOM Kft. 70 milliárdos többlettámogatásban részesül. Ez a cég azt hivatott tudatosítani a
lakosságban, hogy Miskolc jobban teljesít. 

Molnár Péter: Szeretné leszögezni, hogy a Kormány támogatja és segíti Miskolcot. Ennek 2010
óta számtalan jele volt, amelyet a Miskolciak tisztán látnak. Orbán Viktor miniszterelnök úr nem
üres ígéretekkel érkezett Miskolcra, hanem többek között az autópálya-fejlesztésről, ipari parkról,
Tapolca és Diósgyőr további  fejlesztéséről  beszélt.  A Takata nem véletlenül  települt  Miskolcra,
ebben is hatalmas kormányzati támogatás volt. A Bosch további bővítéseket hajt végre, ez is az erős
kormányzati hatásoknak köszönhető. Szintén meg kell említeni a turisztikai fejlesztéseket. Annak
köszönhetően,  hogy  az  elmúlt  években  és  különösen  az  idei  esztendőben  turisztikai  fejlődés
vonatkozásában  robbanás  következett  be  a  városban,  nőnek  az  adóbevételek.  A fejlesztéseknek
köszönhetően egyre több saját bevétele van az önkormányzatnak, ezek segítségével stabilizálódott
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annak költségvetése. Fontos a növekvő iparűzési adó is, annak jóvoltából, hogy nem csak a már
korábban említett két nagy cég fejleszt és fejlődik folyamatosan a városban, hanem több kisebb cég
is. A munkanélküliség leküzdésével a miskolci emberek zsebében is több pénz van. Kijelenthető,
hogy  az  utóbbi  évek  kormányzati  támogatásainak,  illetve  a  konzekvens  várospolitikának  és
költségvetési politikának köszönhetően Miskolc városa egy új fejlődési pályára állt. A költségvetési
korrekcióban is számtalan támogatandó dolog látható, amelyek azt mutatják, hogy fejlesztésekre is
költ  a város.  A hulladékkezelés rendszerének fejlesztése rendkívül fontos akkor,  amikor a XXI.
században környezetvédelemről van szó. Szó van benne orvosi rendelők fejlesztéséről, valamint a
többletigényeknél  látható,  hogy a  Diósgyőri  Vár  környezetének  további  fejlesztésére  forrásokat
teremt a költségvetés. Kiemeli azt is, hogy a TAO önrészhez is hozzátesz a város 50 millió forintot,
amelynek köszönhetően számtalan sportág kiválóan tud fejlődni. A Salkaházi Programhoz továbbra
is biztosított a fedezet.

Dr. Simon Gábor: A költségvetési rendeletet első paragrafusa azt tartalmazza, hogy kerekítve 41
milliárd forint  a  bevétel  és  53 milliárd forint  a  kiadás.  Egy későbbi  paragrafusba bekerült  egy
majdnem 9 milliárd forintos hitel és így majdnem egyensúly jön ki. Sokszor elhangzik, hogy a
városnak nincs hitele, azonban a költségvetésben szerepel egy olyan sor, amely alapján az éven
hiteltörlesztésre  és  kamatokra  a  város  199  millió  forintot  költ.  Ezzel  kapcsolatban  a  bizottsági
ülésen elhangzott a Gazdálkodási Főosztály képviselője által, hogy vannak hitelek és újabbakat is
terveznek. A bizottsági ülésen a feltett kérdéseire nem kapott kielégítő válaszokat. Kérdésként tette
fel, hogy igaz-e az, hogy a Science Múzeum fejlődik és hamarosan kapják a meghívót a megnyitóra.
Erre azt a választ kapta, hogy az szépen épül és ősszel átadásra kerül. Ezzel szemben jelenleg egy
olyan előterjesztést látnak, amely ennek az ellenkezőjéről ad tájékoztatást. Rákérdezett a Bagolyvár
sorsára is, az átépítésének október végére kellene elkészülnie, azonban ennek sem látják a jelét.
További probléma a költségvetéssel, hogy a város cégei a Közgyűlés számára fekete dobozként
működnek.  2011-ben,  amikor  az  Állami  Számvevőszék  Miskolc  városát  vizsgálta,  hozott  egy
döntést, amelyben azt mondta ki, hogy a Holdingról és cégeiről be kell számolni a Közgyűlés felé a
korrekció alkalmával. A magyarázat arra, hogy miért nem történik meg a tájékoztatás az, hogy van
egy  jogszabály,  amely  most  éppen  nem teszi  ezt  kötelezővé,  azonban  véleménye  szerint  ez  a
jogszabály az Állami Számvevőszék döntését nem írta felül. Ha felül is írta volna, akkor is úgy
gondolja,  hogy a  Közgyűlésnek  joga  lenne  tudnia,  hogy mi  folyik  a  Holdingban.  Rákérdezett
továbbá arra az óriási összegre is a költségvetésben, amely a MIK sorain van, amelyre nem kapott
kielégítő  választ.  Összességében  elmondható,  hogy  a  működés  gyalázatos,  a  jelenlegi  néhány
fejlesztés akadozik,  amelyik mégis megvalósul,  ott  nem látták azt,  hogy a költségvetésben lévő
összegeknek éppen mi a sorsa. Például a Diósgyőri Vár fejlesztésénél 2,4 milliárd forintról indultak,
amelynél most már 3,8 milliárd szerepel. A különbözetre rákérdezett, azonban nem kapott kielégítő
választ. Ez alapján a fejlesztés a városnak több, mint 1 milliárd forint saját forrásába került. 

Dr. Tompa Sándor:  A képviselők feladata az,  hogy képviseljék a város lakóit.  Ha úgy tetszik,
legyenek kíváncsiak, mélyüljenek el a részletekben és adjanak azokra is magyarázatot, amelyeket
egyébként  a  Miskolci  Kommunikációs  Kft.  kiadványaiból  vagy  egyéb  sajtótermékekből  nem
tudhatnak meg. Az előtte felszólaló képviselő úr is ilyenekről beszélt. Egy internetes portál előző
napi cikke alapján Magyarország költségvetése a legátláthatatlanabbak egyike, azaz nem lehet a
részleteiben elmélyülni. Erről van szó, amikor azt kérdezik, hogy a fűtőmű miért jutott ilyen sorsra
és miért költöttek többet az eredetileg tervezettnél, vagy amikor azt kérdezik, hogy a Diósgyőri
Várra miért költöttek többet. Örülnek, ha jön a városba forrás, azonban nem látják ezek hátterét,
ahogyan a vár mellett élők sem tudják pontosan, hogy a város miért akarja megvenni a házaikat.
Ugyanígy nem tudhatják meg, hogy a Bagolyvár felújítása hol tart. Szintén előző napi hír, miszerint
a város lakossága tovább fogyott. Egy tavaly előtti, a közlekedés fejlesztésével kapcsolatos, több
mint  1  milliárdos  pályázati  csomag kapcsán készült  egy előterjesztés,  amelyet  polgármester  úr
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jóváhagyott.  Ez alapján a város növekedési pályán van, és akár 180 ezertől is több lakosra kell
tervezni Miskolc közlekedési rendszerét. Igaz, hogy ezt 2050-re tervezték, de egyelőre nem sikerült
ezt  a  trendet  sem megfordítani,  sem megállítani.  Ilyenekről  kellene  beszélni  a  miskolciaknak,
lehetőséget  kellene  arra  biztosítani,  hogy  elmélyüljenek  abban  a  költségvetésben,  amelyet
beterjesztettek, de nem engedik meg annak átláthatóságát. 

Badány  Lajos: Az  építményadó  karbantartási  kötelezettséggel  összefüggő  passzusával
kapcsolatosan kíván észrevételt tenni. Túl azon, hogy egy korrekt módon működő társadalomban
üdvözlendő  cél  lenne  az,  hogy  a  tulajdonosok  jó  gazda  gondosságával  tartsák  rendben
ingatlanjaikat, felhívja a figyelmet arra a tényre, hogy ez a rendelet egy olyan városrészben, ahol
romokban  hever  a  közbiztonság,  éppen  azokat  bünteti,  akik  önhibájukon  kívül  képtelenek
ingatlanjaik  karbantartására  és  rendeltetésszerű  használatára.  Érti  ez  alatt  a  hírhedt  lyukói
városrészt,  vagy  az  avasi  pincesort,  ahol  a  mélyigénytelen  rétegek  következmény  nélküli
garázdálkodása  miatt  az  ingatlanok  eladhatatlanná  váltak.  A  tulajdonosok  szándéka,  az
állagmegóvásra eleve kudarcra van ítélve. Ezeket az embereket állami feladatmulasztás okán még
további büntetésképpen adókkal sújtani  legkevésbé sem korrekt intézkedés.  Ahhoz hasonlítható,
amikor  a  tolvajokkal  folytatott  reménytelen  harc  miatt  a  kerttulajdonosok  felhagytak  kertjeik
művelésével, majd ezt követően parlagfű mentesítés elmulasztásának okán még meg is büntették
őket.  Ez  a  rendelet  majd  arra  fogja  ösztönözni  a  tulajdonosokat,  hogy  kényszerből  elhagyott
ingatlanjaiktól bármi áron megszabaduljanak. Egy ilyen rendeletmódosítás csak olyan organikusan
szervezett társadalomban lenne elfogadható, ahol az állam garantálni tudja a törvények betartását. 

Soós Attila: A költségvetés kapcsán fontos  megemlíteni,  hogy a Fidesz-KDNP koalíció milyen
választási ígéreteket tett 2010-ben, és ezzel kapcsolatban az eredmények hogyan tükröződnek vissza
többek  között  ebből  a  költségvetésből  is.  Nem  megkerülhető  az  eddig  elhangzott  ellenzéki
hozzászólások  kapcsán,  hogy  bár  nagyon  sokat  tettek  annak  érdekében,  hogy  mind  a
szennyvíztisztításban,  mind  a  szemétlerakók  felszámolásában,  mind  a  hulladék  elszállításában
eredményeket érjenek el,  van még tennivaló.  Mindazon választási  ígéretek,  amelyeket korábban
tettek, tetten érhetők a költségvetésben. Ahogy Polgármester Úr is mondta, elértek oda, hogy 2010
óta 5 ezerrel több munkahely van Miskolcon, folyamatos konzultációk során egyre javul a közrend
és a közbiztonság és amennyiben a lakosság úgy kívánja, ezen az úton mennek tovább. Ha bárkit
megkérdeznek a városban, azt fogja mondani, hogy javult a város élhetősége, több a munkahely,
fejlődik a város. Nem gondolják azt, hogy ha ilyen lobbierő nincs, akkor a miniszterelnök ki meri
jelenteni, hogy az ország legnagyobb ipari parkja a városban jöjjön létre. Ez nem történt volna meg,
ha nem látnák messziről is azt, hogy a városban van potenciál, mind munkaerőben és mind olyan
értékekben, amelyet a városvezetés és a lakók valósítottak meg. Nő a város adóerő képessége, egyre
több adót fizet különböző jogcímeken az ország költségvetésébe úgy, hogy 2010 óta jellemzően
nincs  adóemelés.  Elfogadja azt,  hogy az ellenzék abban látja  a  jövőt,  hogy adóemeléssel  lehet
megoldani  mindent,  ezzel  együtt  továbbra  is  tartják  magukat  ahhoz,  hogy  egészségesebb
gazdálkodással,  munkahelyteremtéssel,  munkáltatók  vonzásával,  befektetők  megnyerésével  lehet
előrébb vinni  a  várost  az  országban.  Az is  mutatja,  hogy Miskolc  hol  tart,  hogy egyre  több a
vendégéjszakák száma, növekszik a turizmusból származó bevétel, a város egyre inkább felkerül a
világ turizmus térképére. Ezeket a számokat a miskolciak látják, ezeket kiforgatni nem lehet, látható
a helyi bevételek növekedése. Megígérték, hogy felszámolják a város nyomortelepeit, a fészekrakó
ügy év végéig történő lezárását és azt is, hogy azokat a nyugdíjasokat, akik évtizedek alatt a várost
építették, azokat megvédik és támogatják. Ez az a Salkaházi Program, amelynek országos híre van. 

Novák  Józsefné:  Az  építményadóról  szóló  rendelethez  kíván  hozzászólni.  Folyamatosan
figyelemmel kíséri a választókerülete, valamint Miskolc vonatkozásában a társasházakkal, illetve
szövetkezeti  lakásokkal  kapcsolatos  önkormányzati  jellegű ügyeket.  Az elmúlt  időszakban ezek
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vonatkozásában  problémaként  fogalmazódott  meg,  hogy az  építményadó  kedvezőtlenül  érinti  a
társasházakat  és  azok  lakóközösségét.  A helyi  adókról  szóló  törvény  vonatkozó  rendelkezései
szerint a társasházak közös használatban lévő helyiségei után az adó alanya az említett közösség.
Probléma az alapító  okiratok  sokfélesége,  az  alaprajzok hiányosságai  vagy hiánya.  Emiatt  nem
határozhatók  meg  pontosan  a  közös  használatú  helyiségek,  így  az  esetleges  építményadó
kötelezettség sem. Tudomása szerint van olyan társasház, amely a közös használatú helyiségek után
fizet építményadót, de van olyan, amely még nem is hallott róla. A törvény lehetőséget biztosít a
települési önkormányzatok részére, hogy indokolt esetben az adóalanyok részére adómentességet
állapítson meg, amelyet ő maga is kér. Meglátása szerint, ez a mentesség nem befolyásolja nagyban
a költségvetést,  ugyanakkor a  lakóközösségek részére megtakarítást  jelentene,  amely különböző
beruházások, felújítások alapját képezheti. A mentesség bevezetése a lakóközösség részére jelentős
kedvezmény lenne, gyakorlatilag több tízezer lakost érinthet kedvezően az adó. Köszönetet mond
alpolgármester  uraknak a konzultációval  kapcsolatban,  akik jelenlétükkel  a  rendezvényt  keretbe
foglalták,  megtisztelőnek  érezték  ezt  a  társasházi  közös  képviselők,  lakásszövetkezeti  elnökök.
Örvendetes, hogy több éve kezdődött törekvéseik végre célba érnek. 

Dr.  Tompa  Sándor: Amikor  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetésének  a  korrekciójáról
beszélnek, akkor idézni kívánja az országos sajtót is megjárt hírt, miszerint a Miskolci Repülőtér
2019-ig fog működni – mondta az egyik országgyűlési képviselő. Ezt követően a helyi sajtóban is
panaszáradatok fogalmazódtak meg a repülőtér sorsát illetően.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő úr figyelmét, hogy nem a napirendről beszél,
megvonja tőle a szót.

Dr.  Kovács  László: A költségvetés  kapcsán  elmondja,  hogy  abból  a  szempontból  szeretné  a
véleményét kifejteni, ahogy egy miskolci városlakó ezt hogyan láthatja. Öt évvel ezelőtt, amikor a
Fidesz-KDNP képviselő,  Polgármester  Úr átvette  a  város  irányítását  abban a helyzetben volt  a
város,  hogy a  rendszerváltozást  követően a  leszakadó régiók egyik  legnagyobb nagyvárosaként
lenézett, lekezelt városok közé tartozott. A Kormány segítségével és nagyon feszes költségvetési
politikával ezt a trendet megállítják és megfordítják. 1998 óta - amióta képviselő - ennyi pénzből
ilyen eredményes kátyúzás, kaszálás, fűnyírás nem volt Miskolcon. Ezek olyan kis apró lépések és
eredmények,  amelyek  a  folyamatos  hangulatát,  biztonságérzetét  javítják  az  embereknek.
Elfogadhatónak és támogathatónak nevezi a költségvetést.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. A
napirendek feletti vitát lezárja.
Tompa képviselő ügyrendi hozzászólást kíván tenni, megadja neki a szót.

Dr. Tompa Sándor: Az SZMSZ lehetővé teszi, hogy a napirendi ponton szereplő ….

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  hivatkozzon  Képviselő  úr  az  SZMSZ  megfelelő
szakaszára. Ennek hiányában megvonja tőle a szót.
Kiss alpolgármester úrnak adja meg a szót a vitában felmerülő kérdések megválaszolására.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A miskolci  Közgyűlésben  lefolyt  minden  idők  legrövidebb
költségvetési vitája, ami szerinte a költségvetésnek egy megfelelő minősítése. A vita körül történtek
egy  fontos  filozófiai  körülményt  tisztába  tesznek,  hogy  mi  is  egy  költségvetés  funkciója  a
társadalomban. A költségvetés egy eszköz annak érdekében, hogy a társadalom, a városi lakosok jól
érezzék  magukat.  Az  ellenzék  által  megfogalmazottak  nem  tartalmaztak  újat,  nem  tudtak
javaslatokkal  előállni.  Elmondja,  hogy nemcsak hitelből  lehet  beruházásokat  finanszírozni,  még
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akkor sem, ha egyfajta biztonsági hálóként beépítésre kerül a költségvetésbe, mely tartalékfunkciót
tölt  be.  Pont  az  a  felelősségük,  hogy  azokat  a  célokat,  amiket  a  költségvetéssel  akarnak
finanszírozni,  lehetőség  szerint  ne  hitellel  oldják  meg.  Ezen  dolgoznak  a  kollégák,  hogy
megkeressék azokat az állami, uniós forrásokat, amik ezeket a beruházási célokat támogatni tudják,
valamint azon, hogy olyan gazdasági környezetet teremtsenek Miskolcon, amikor az itt dolgozó
piaci szereplők egyre több adót fizetnek a város költségvetésébe. A növekvő adóbevétel az, ami
biztosítja ezeket a beruházási célokat. Az eladósodás kapcsán elmondja, hogy eltávolodtak azoktól a
mélypontoktól, ahol a város korábban volt, nem 36 milliárd forintos hitelállományt görget a város
maga előtt, hanem amióta az állam konszolidálta a város adósságállományát, körülbelül 700 millió
forint adóssága van a városnak összességében. Az nyilvánvalóan nem igaz, hogy ennek évi 200
milliós törlesztési terhelése lenne. 
A legfontosabb  változás  a  polgármesteri  expozéban  elhangzott,  hogy 2010-ben  12  ezer  volt  a
munkanélküliek száma, mára 7 ezer alá csökkent. Az emberek mindennapjait pedig az határozza
meg,  hogy van-e  munka.  Egymás  után  jönnek létre  a  munkahelyek Miskolcon,  egyre  nagyobb
verseny folyik a városban a képzett munkaerőért, ami azt fogja jelenteni, hogy a miskolci munkaerő
értéke még jobban fel fog értékelődni. Mindez azt fogja jelenteni, hogy nőni fognak a fizetések és a
miskolci lakosok számára egyre szebb napok következnek.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.

Bejelenti, hogy a fejlesztésekkel kapcsolatos napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat.

3. napirend: Javaslat  a  Nemzetgazdasági  Minisztérium  és  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata  között  a  Terület  és  Településfejlesztési  Operatív  Program
végrehajtási feladatairól szóló megállapodás jóváhagyására

4. napirend: Javaslat a European Regions Research and Innovation Network szervezethez
való csatlakozásra

5. napirend: Javaslat a TRAM INTERREG Europe Vc pályázatban való részvételre

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  MVK
Miskolc  Városi  Közlekedési  Zártkörűen  Működő  Részvénytársaság
között fennálló közszolgáltatási szerződés módosítása tárgyában

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Felkéri  Kiss  Gábor  alpolgármester  urat,  tegye  meg  szóbeli
kiegészítését a napirendekről.

Kiss Gábor alpolgármester: Elsőként a 3. napirendhez kíván kiegészítést tenni. Lényeges a város
fejlődésében a következő időszak, mert a pályázati források bevonásával a város nagyon komoly
fejlesztéseket  élhet  át.  Ez  a  folyamat  pontosan  szabályozott,  fontos  feladatokat  ad  az
Önkormányzat, a Hivatal és a szakma részére is. 2015. május 21-én fogadták el az Integrált Területi
Programot,  amely  a  TOP  fejlesztéseket  foglalja  össze.  A  forrásokkal  kapcsolatos  felhívások
tervezése  megtörtént,  2015  októberében  várható,  hogy  konkrét  felhívások  megjelennek  a  TOP
forrásokra  is.  Megjelent  a  Területi  Kiválasztási  Eljárási  Rend,  amely  azt  jelenti,  hogy  az
önkormányzatok és állami szereplők nem versenyeznek nyitott általános pályázati keretek között –
mint  eddig  –,  hanem  bizonyos  kertek  között  rendelkeznek  a  saját  forrásaikkal,  ami  Miskolc
esetében több mint 35 milliárd forint, amivel viszonylag szabadon lehet gazdálkodni. A városnak új
funkciója  a  kiválasztási  funkció,  aminek  keretén  belül  a  város  saját  programjai  tekintetében
felülvizsgálja,  hogy azok megfelelnek-e  az  operatív  program elvárásainak,  illetve  az  elfogadott
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Integrált  Települési  Programjának.  Ehhez  egy  olyan  szervezeti  modellt  kell  alkotni,  ami  eleve
kizárja az összeférhetetlenséget a szervezeti struktúrában. 
A  következő  napirendi  pontok  között  egy  tanácsnoki  funkció  létrehozása  is  szerepel.  A
Nemzetgazdasági  Minisztérium Irányító Hatóságával  megkötöttek egy megállapodást,  amely azt
rögzíti,  hogy  a  folyamatban  mi  a  minisztérium  és  melyek  a  város  feladatai.  Ezt  a  városok
polgármesterei  aláírták  augusztus  hónapban.  Alapvetően  az  önkormányzat  külső  pályázók
tekintetében  értékelési,  javaslattételi  feladatokat  lát  el,  saját  projekt  keretében  nyilatkozik  a
megfelelőségről.  A lebonyolítás során a feladatmegosztást  is  részletesen rögzíti  a  megállapodás,
amelyet  mindenképpen  elfogadásra  javasol,  annak  érdekében,  hogy  a  források  felhasználása  a
lehető leghamarabb el tudjon indulni. 
Az 5. napirenddel kapcsolatosan elmondja, hogy a városnak az eddigieknél nagyobb mértékben kell
élni az Unió közvetlen forráslehetőségeivel, minél több két- vagy többoldalú együttműködésben
kell részt venni. Fontosnak tartja kiemelni, hogy az egyik és legfontosabb célja, hogy a most induló
uniós támogatási ciklus tapasztalatait vizsgálja, és az ezzel kapcsolatos javaslatok kidolgozását tűzi
ki  célul,  közvetlenül  befolyásolni  lehet  ezáltal  a  hazai  felhasználási  eljárási  rendet  és  így még
hatékonyabbá tehető az uniós pénzek felhasználása. 

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti.

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Alpolgármester úrnak a kiegészítést. 
Megadja a szót Pfliegler Péter alpolgármester úrnak.

Pfliegler  Péter  alpolgármester:  A  „Javaslat  a  European  Regions  Research  and  Innovation
Network”,  azaz  az  Európai  Régiók  Kutatási  és  Innovációs  Hálózata  Szervezethez  való
csatlakozásról szóló előterjesztés kapcsán kiemeli – mint ahogyan a testvérvárosi kapcsolatoknál is
– a nemzetközi szervezetekhez való csatlakozás során is fokozott figyelemmel vannak arra, hogy az
együttműködés kézzel fogható hasznot hozzon a város számára. Igyekeznek a közpénzt a lehető
leghatékonyabban elkölteni, hiszen itt is van egy éves tagsági díj. Megvizsgálták tehát, hogy milyen
hasznot hozhat a városnak a csatlakozás. Elsőként a tudástranszfert emeli ki, a már meglévő és évek
óta működő tagságokból szerezhetnek olyan jól működő, gyakorlatokat és átvehető tudást, amely
Miskolc  fejlődését  segíti.  A szervezet  székhelye  Brüsszel  és  egy brüsszeli  kapcsolat  rendkívül
hasznos  lehet  a  későbbiekben.  A városban  tapasztalható  fejlődés  és  az  ide  települt  hazai  és
nemzetközi  cégek  tevékenysége  igényli  azt,  hogy  Miskolc  odafigyeljen  a  kutatásfejlesztés  és
innováció kérdéskörére, hogy minden városba érkező új intézménynek, vállalkozásoknak a lehető
legtöbb  támogatást,  segítséget  és  információt  tudja  nyújtani,  annak  érdekében,  hogy  új
munkahelyek jöjjenek létre. 
Végezetül  megemlíti,  ahogyan az előterjesztésben is  szerepel,  a  TÁMOP Tudásprojekt  pályázat
keretében előírt egyik kötelezettségüket teljesíthetik a belépéssel, a tagság viszont évente újításra
kell,  hogy kerüljön, tehát ha nem váltja be a hozzá fűzött  reményeket, akkor minden hátrányos
következmény nélkül elhagyható a szervezet. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Köszöni a kiegészítést. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 3., 4. és 5. napirendi

előterjesztéseket tárgyalta és elfogadásukat többségében támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 3., 4. és 5. napirendi előterjesztéseket tárgyalta és

elfogadásukat támogatta.
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Dr. Kiss János alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Dr. Tompa Sándor: Egy korábbi pályázattal kapcsolatos tanulmányt idézve megjegyzi, Miskolc
lakosságának 180 ezres növekedését ígérte a vezetés. Ezzel szemben a KSH statisztikai adatai nem
ezt mutatják véleménye szerint. Kérdése, hogy az a TIOP pályázat, amit már többször is elfogadtak,
bármilyen  korrekcióval  foglalkozik-e  népességvesztés  tekintetében?  Az  1562/2015.
Kormányhatározat átvizsgálta a megyei közgyűlések, a megyék és a megyei jogú városok TIOP
pályázatait és egy határozatot hozott,  ami szerint mindet módosítani szükséges, ennek határideje
2015. augusztus 31. volt. Bizottsági ülésen elhangzott, hogy az októberi ülésen tárgyalja majd a
Közgyűlés ezt a módosítást, amit meglepőnek tart, mert a mai ülésen is rendkívül sok sürgősségi
előterjesztés  volt,  véleménye  szerint  ezt  is  be  lehetett  volna  hozni.  Kérdezi,  hogy az  új  uniós
ciklusra vonatkozó pályázat kapcsán gondoltak-e arra, hogy a városban zajló népességcsökkenést
milyen módon oldja meg a város. 
Az  MVK  közszolgáltatási  szerződésének  módosításával  kapcsolatosan  elmondja,  alapvetően  a
Frakciójuk  minden  pályázati  fejlesztési  kezdeményezést  támogat.  Megjegyzi  azonban,  hogy az
MVK  kapcsán  egyszer  arról  is  szeretnének  tájékozódni,  miért  van  az,  hogy  miközben  a
járműállomány,  vagy  akár  az  informatikai  rendszer  eléri  az  európai  szintet,  a  humánerőforrás
területén gondokat vélnek felfedezni. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Kérdése,  hogy Képviselő  úr  az  elmondottakat  hol  olvasta  az
előterjesztésben, mert nem szerepel benne. Kéri Képviselő urat, hogy a napirend vonatkozásában
tegye meg felszólalását, észrevételét.

Dr. Tompa Sándor: Véleménye szerint az előterjesztéshez szólt hozzá, mert egyrészt a 6. melléklet
tartalmazza a repülőtérrel kapcsolatos támogatásokat, másrészt az MVK kapcsán szólalt fel, aminek
a  közszolgáltatási  szerződéséről  szól  az  előterjesztés.  Ennek  egységes  szerkezetű  változatát  is
megkapták, amely utasbarát szolgáltatást ír elő, ezt szeretnék figyelembe ajánlani. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő,
a napirendek feletti vitát lezárja. 
Kérdezi Alpolgármester urakat, hogy kívánnak-e a vitában elhangzottakra reagálni? 

Kiss  Gábor  alpolgármester: Tompa  képviselő  úrnak  felhívja  a  figyelmét  arra,  hogy  a  TIOP
fejlesztések  az  előző  időszakra  vonatkoznak,  ezek  lezárultak.  Ami  előttünk  állt,  az  egy másik
operatív program, fontos lenne, hogy megfelelően tájékozódjon a felszólalása előtt. 
A demográfiai adatokkal kapcsolatosan hangsúlyozza, hogy egy városnak akkor nő a lakossága,
mikor  vonzása  van,  mikor  gazdaságilag  növekedésnek  indul.  A  következő  időszakban  a  30
milliárdos  TOP  keretnek  több  mint  60%-át  gazdaságfejlesztésre  fordítják,  ez  fogja  valóban
megváltoztatni a helyzetet, nem egy előzetes tanulmányban leírt szöveg. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Bejelenti, hogy Miskolc Város Önkormányzatának működéséhez
kapcsolódó előterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat, melyek a meghívó szerinti 2. és 6.,
valamint a sürgősségi 1., 6 és 7. napirendi pontok. 

2. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló,
valamint  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
önkormányzati rendeletek módosítására
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6. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a kínai Yantai Város
Önkormányzata  közötti  testvérvárosi  megállapodás  megkötésének
jóváhagyására

1.sürgősségi napirend: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott
egyéb szociális  ellátások helyi  szabályairól  szóló  2/2015.  (II.10.)
rendelet módosítására

6. sürgősségi napirend: Javaslat  a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)
önkormányzati rendelet módosítására

7. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése
tanácsnokának  megválasztására  és  kapcsolódó  döntések
meghozatalára

Dr. Kiss János:  A meghívó szerinti 2. napirendi ponthoz módosító indítvány került benyújtásra.
Megkérdezi Pfliegler Péter alpolgármester urat,  hogy kíván-e kiegészítést tenni. Megadja neki a
szót.

Pfliegler  Péter: Yantai  várossal  kötendő  testvérvárosi  együttműködési  megállapodás  kapcsán
elmondja,  hogy  nem  jellemző  Miskolcra  –  korábban  sem volt  az  –,  hogy  olyan  testvérvárosi
kapcsolatokat alakítana ki, amelyek nem hoznak gazdasági, kulturális vagy oktatási eredményeket.
Yantai kereste meg Miskolcot ezzel az igénnyel és a Miskolci Egyetemnek már volt és jelenleg is
van kapcsolata a Yantai-i Egyetemmel. Fontos kiemelni, hogy nem ez az első kínai város, amely
ilyen  együttműködést  ajánl.  Onnan  származik  Kelet-  Közép-Európa  egyik  legnagyobb  ipari
beruházása,  a  kazincbarcikai  BorsodChem.  Megjegyzi,  hogy a  Miskolci  Egyetemen  három éve
sikeresen  működik  a  Konfuciusz  Intézet.  Két  évet  vett  igénybe  az  előkészítés,  melynek
eredményeképpen meghívták és ide várják a Yantai-i delegációt az ünnepélyes aláírásra. A két város
sok mindenben eltérő, mégis vannak olyan kapcsolódási pontok, mint az ipar, a gépgyártás, az IT
szektor és a környezetvédelem, amely mindkét városban erős. Ezeken a területeken tudnak majd
szorosabb  kapcsolatot  kiépíteni.  Az  együttműködésből  a  vállalkozások  az  üzleti  szférában,  a
lakosság pedig az oktatás és a kultúra területén profitálhat. A város ezzel segíti a Kormány „keleti
nyitás” politikájának megvalósítását, ennek hatékonyságát pedig az elmúlt időszak export-import
mutatói is igazolják. 

Dr. Kiss János: Megköszöni a szóbeli kiegészítést.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

Bizottsági vélemények:
 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a meghívó szerinti 2. napirendi előterjesztést,

valamint a sürgősségi 1., 6. és 7. napirendi előterjesztést tárgyalta és mindegyik elfogadását
támogatta.

 Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  meghívó  szerinti  2.  és  6.  napirendi
előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadásukat.

 Pénzügyi Bizottság: meghívó szerinti 2. napirendi előterjesztést tárgyalta és többségében
támogatta az elfogadását.

 Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: meghívó  szerinti  2.
napirendi előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadását.

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: meghívó szerinti 2. napirendi előterjesztést tárgyalta
és támogatta az elfogadását.
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Dr. Kiss János alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr.  Kovács  László: A  települési  támogatás  és  az  önkormányzat  által  nyújtott  egyéb  szociális
ellátások helyi szabályairól szóló rendelet módosítása látszólag kis módosítást tartalmaz, azonban
ez a miskolci emberek közbiztonságának, biztonságérzetének növelése érdekében, egy rendkívül
fontos és hosszú távú program részét képezi.  Szociális programon – ami az egyik legfontosabb
pillére egy ilyen struktúrával rendelkező városnak – nemcsak a leszakadó rétegek támogatását értik.
Ennek keretében egy olyan teljesen új programot kívánnak elindítani, amely a nyugdíjasoknak nyújt
segítséget, ennek a neve a Miskolci Nyugdíjasvédelmi Program, mely a tavaly elindított Salkaházi
Programot egészíti ki. Az előterjesztésben szereplő módosítás lehetőséget ad arra, hogy nem csak
éves  anyagi  támogatással,  hanem egészségmegőrző  és  a  biztonságérzetet  növelő,  a  biztonságot
szolgáló tárgyi juttatásokkal is támogassák a nyugdíjas korú lakosságot. Kormányzati körökben is
elismerésre  méltónak találták  azt,  hogy Miskolc  város  vezetése azokat  a  nyugdíjasokat  kívánja
támogatni, akik munkájukkal járultak hozzá ennek a városnak az újjáépítéséhez, fejlesztéséhez a II.
világháború  után,  vagy  akik  a  rendszerváltás  vesztesei  voltak.  A Nyugdíjasvédelmi  Program
keretében – a Frakció és  a  városvezetés  tagjai  segítőikkel  együtt  –  bejárták az egész várost  és
feltérképezték az igényeket. Több mint 15 ezer család volt az, aki a személyes látogatás alkalmával
jelezte  igényét  az  ajtóék  riasztóra.  A 2014-es  évben  34  ezer  ember  csatlakozott  a  Salkaházi
Programhoz, idén pedig 15 ezer háztartás jelezte igényét a betörésriasztó eszközökre. Ez a felmérés
megerősítette  a  városvezetést  abban,  hogy a  munkahelyteremtés  mellett  az  egyik  legfontosabb
feladat a biztonságérzet javítása. 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Nagy-Korsa Judit: Örvendetesnek találja, hogy a miskolci nyugdíjasoknak végre szociális alapon
is segítenek és ezzel a kiegészítéssel vált a program valóban szociális programmá. Egy korábbi
ülésen a riasztókkal kapcsolatosan kérdezte, hogy melyik beszállítóval és mi alapján szerződik a
városvezetés, erre írásban azt a választ kapta, hogy közbeszerzési eljárás kerül lefolytatásra. Most
az a kérdése, hogy ez már megtörtén-e, született-e már döntés. 
Másik örömteli hír, hogy Yantai városa Miskolcot választotta. Felhívja a figyelmet azonban arra,
hogy Yantai városának már van egy magyar testvérvárosa, Szombathely. Pár évvel ezelőtt Baotou
városa  is  jelentkezett  hasonló  együttműködési  szándékkal.  Kérdése,  hogy  ezzel  az
együttműködéssel mi a helyzet azóta. Azt is örömmel vette tudomásul, hogy a Miskolci Egyetem
Yantai  városának  valamelyik  felsőoktatási  intézményével  már  kapcsolatban  áll.  Fontos  kérdés
azonban, hogy lesz-e kézzelfogható gazdasági eredménye ennek a kapcsolatnak, valóban jönnek-e
majd befektetők. Megjegyzi, hogy Japánból már jöttek befektetők és ez felveti, hogy akkor Japán
testvérvárosi kapcsolatot is lehetne keresni. Kérdése tehát, hogy lesz-e konkrét valódi befektetés,
valódi kulturális kapcsolat az együttműködés eredményeképpen.

Pakusza  Zoltán: Az  SZMSZ  módosítására  vonatkozóan  megjegyzi,  hogy  ismét  egy  elvonás
történik,  a  Közgyűlés  lehetőségeinek  csökkentésére.  Bizonyos  területek  átkerülnek  bizottsági
jogkörbe, mint például a Holdinggal kapcsolatos könyvvizsgáló megválasztása, amelyet áttesznek a
Városüzemeltetési  Bizottsághoz. Az elmúlt  években ez a téma soha nem okozott  fennakadást a
munkában, ezért nem érti az indokolást. Véleménye szerint egyre inkább zárt dobozként kezelik a
Holdingot, amely már beszámolót sem tart a Közgyűlésnek. A Jobbik többször javasolta már, hogy
ez  változzon  meg  és  legalább  egyszer  egy  évben  a  vezérigazgató  tartson  egy  beszámolót.
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Nehezményezi  azt  is,  hogy  a  múlt  évben  a  Holding  Felügyelő  Bizottságából  az  ellenzéket
gyakorlatilag kiszorították. Ez az intézkedés megint felveti a kérdést, hogy miért történnek ezek. Az
első  módosításnál  a  földek  eladásánál  történő  fellebbezési  jogok  elbírálását  vették  el  a
Közgyűléstől, pedig az sem okozott többletmunkát a képviselő-testület számára. Ezt párhuzamba
állítja az országos helyzettel a földtörvény kapcsán, amely szerinte szintén aggályos. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő urat, hogy a napirendek témájában tegye meg
felszólalását. Tekintettel arra, hogy lejárt a felszólalási ideje, megadja a szót Dr. Kovács Lászlónak. 

Dr.  Kovács  László:  Az  előbbi  gondolatmenetének  a  folytatásaként  megjegyzi,  hogy  azok  az
intézkedések, melyek elindultak a város biztonságossá tétele érdekében, ezzel a Nyugdíjasvédelmi
Programmal  egészülnek  ki.  A  város  mostani  feltérképezése,  a  közbiztonsági  fórumok,  a
rendőrséggel, a rendészettel és a közösségi rendészekkel megvalósult együttműködés folytatódik,
illetve kiegészül majd a körzeti rendészek, az úgynevezett „seriffek” munkájával. Emellett nemcsak
egyszeri  anyagi  támogatással,  illetve  tárgyi  eszközök  biztosításával,  hanem  24  órás  jelenléttel
kívánják a nyugdíjasok és a többi városlakó biztonságérzetét növelni. Nem fogják sajnálni az anyagi
fedezetet sem a rendészet munkájának biztosítására és bővítésére. 

Dr. Tompa Sándor:  Ebben a csomagban két napirendi témához szeretne hozzászólni. Az első a
lakások bérletéről  szóló rendelet,  melynél  üdvözlendőnek tartja,  hogy folyamatosan,  a  kialakult
helyzetre való tekintettel aktualizálják, ugyanakkor fontos lenne a tájékoztatás, hogy a megváltozott
szabályokkal tisztában legyenek a jogosultak is. Jelezni szeretné, hogy a József Attila utca 45. alatt
továbbra is 15 családról kellene gondoskodni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő urat, hogy a napirendről beszéljen. 

Dr. Tompa Sándor:  Egy korábbi felszólalása kapcsán az ITP és a TOP készítőitől, köztük Kiss
Gábortól elnézést szeretne kérni a szótévesztésért. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  Képviselő  urat,  hogy  következő  felszólalására
felkészültebben és kevésbé provokatívan készüljön fel. 

Hollósy  András:  A 6.  napirendi  pont  kapcsán  képviselőtársának  jelezné,  hogy  Yantai  városa
központjában  található  a  Wanhua  Cégcsoport,  amely  a  térség  egyik  legnagyobb  beruházását
valósította meg azzal, hogy megvásárolta a BorsodChemet. Sok tekintetben és sok iparágban van
mit  tanulnunk,  és  az  együttműködés  Miskolc  gazdasági  programjához  is  kapcsolható,  tehát
tényleges  eredményeket  tudnak  majd  elérni.  A  szociális  ellátásról  szóló  előterjesztéssel
kapcsolatosan elmondja, nagyon sok pozitív visszajelzést kapott a Győri kapuban, több száz család
biztonságérzetét  tudják majd növelni ezzel az intézkedéssel.  Miskolcon mindig probléma volt  a
szubjektív biztonságérzet,  az  idősebbektől  érkező megkeresések is  ezt  igazolták.  Mindenképpen
támogatásra javasolja a módosítást. 

Dr. Tompa Sándor: A 7. sürgősségi napirend kapcsán megjegyzi – amely a második, SZMSZ-ről
szóló  napirendhez  is  kapcsolódik  –,  egyetért  azzal,  hogy  újabb,  az  önkormányzati  testület
hatáskörének fokozatos csökkentéséről van szó. Egy új tanácsnok létrehozásával megpróbálhatták
volna  az  ellenzéket  is  bevonni  a  városfejlesztő  munkába.  Alapvetően  támogatható  javaslat  lett
volna, ha a tanácsnok egy ellenzéki képviselő, de sajnos nem ez történt. 

Katona  Ferenc:  A lakásrendelet  kapcsán  elmondja,  hogy  egyszerre  bérlőbarát,  humánus  és
életszerű.  Nem kell  pályázati  kiírásra  várni,  mert  folyamatos  a  pályáztatás.  A nyugdíjasházak
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esetében szerencsés, hogy egyenes ági rokon vállalhat kezességet, így sokkal többen pályázhatnak.
Bizottsági hatáskörben a továbbiakban lehetőség lesz közérdekű feladatok megvalósítása érdekében
is bérleti jogviszonyt létesíteni.

Pakusza Zoltán: A földeladásokkal kapcsolatosan megjegyzi, hogy a földtörvény országos szinten
is probléma szerintük és törvényességi aggályokat vet fel.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megkérdezi Képviselő urat, hogyan kapcsolódik a földtörvény a
tárgyalt napirendekhez? 

Pakusza Zoltán: Az SZMSZ módosításában a földtörvénnyel kapcsolatos dolgok vannak, amely
minden miskolci lakost érint. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megjegyzi, hogy a módosítás nem a földtörvénnyel kapcsolatos,
hanem arról szól, hogy a Közgyűlés helyett a Bizottság jogosult majd dönteni. 

Pakusza Zoltán: A változás  a  földtörvény végrehajtásával  kapcsolatos,  hogy hová lehet  végső
esetben fellebbezni.  Szerinte ez a teljes képviselő-testület kellene, hogy legyen, ehelyett most a
Bizottság lesz.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Képviselő  úr  nagyon  rosszul  értelmezi  a  változást,  hiszen  a
legvégső szerv a Bíróság, nem pedig az Önkormányzat vagy annak valamelyik testülete. 

Pakusza Zoltán: Véleménye szerint a földkérdés egy mindenkit érintő fontos kérdés. Jelenleg arról
van  szó,  hogy a  Közgyűlés  egy olyan  jogot  ad  át  a  Bizottságnak,  amelyet  a  teljes  képviselő-
testületnek kellene gyakorolnia. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a
napirendek feletti vitát lezárja. 
Pakusza  képviselő  úrnak  jelzi,  hogy  az  utolsó  fórum  a  Bíróság,  amelyre  a  városvezetésnek
semmilyen ráhatása nincs. 
Felkéri Dr. Kiss János alpolgármester urat, hogy válaszoljon a vitában felmerült kérdésekre. 

Dr. Kiss János alpolgármester: A Salkaházi  Programmal kapcsolatosan elmondja, hogy 2015. a
„rendészet éve”. Azt, hogy ez nem volt üres ígéret, a mai előterjesztések is igazolják. Az elmúlt 5
évben  számos  program  valósult  meg,  a  fészekrakótól  kezdve  a  hatósági  ellenőrzéseken  át  a
nyomortelep  felszámolásig  és  most  ezekhez  kapcsolódóan  itt  egy  Nyugdíjasvédelmi  Program.
Folyamatosak a rendészet és a közbiztonság megújítása érdekében tett intézkedések. Itt megemlíti,
hogy az ellenzéktől programjavaslatokat továbbra sem kaptak még. 2014-ben a Salkaházi Program
az ellenzék részéről kampányfogásnak lett titulálva, de 2015-re bebizonyosodott, hogy ez nem volt
igaz. Ígéretet tesz  most arra, hogy amíg ez a városvezetés van, addig a programot fenntartják és
évről-évre bővítik majd. A program már nemcsak a 36 ezer nyugdíjas egyszeri támogatásáról szól,
hanem  jelentős  kulturális  elemekkel,  tartalmakkal  erősödött,  valamint  most  már  közbiztonsági
kapcsolódása  is  van.  A  nyugdíjas  korúak  most  egy  igényfelmérés  keretében  kétféle
riasztókészüléket  is  igényelhettek.  Ezek  az  eszközök  októberben  meg  is  fognak  érkezni
mindenkinek.  A Salkaházi  és  a  közbiztonsági  program összefonódva igazolja  és  mutatja  azt  az
elkötelezettséget, amit a városvezetés azok iránt a nyugdíjasok iránt érez, akik sok-sok évtizedes
munkájukkal segítettek felépíteni azt a várost, amelyben jelenleg élnek. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a nyílt ülésen tárgyalandó napirendek végére értek.
A zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést
rendel el. 
Megkéri a vendégeket és a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Közérdekű bejelentések, hozzászólások

Hozzászólók:

Dr. Kovács László: Köszönetet mond a Városgazda vezetőségének és munkatársainak városszerte a
korrekt  fűnyírási  és  kátyúzási  munkák  elvégzése  miatt.  A  felmerült  kéréseket  teljesítették,
folyamatos  volt  a  tájékoztatás. Jáger  István  munkavezetőnek  külön  köszönetet  mond,  mert
választókörzetében a köztisztasági helyzet különösen nagyot javult az elmúlt időszakban. 
Kérdése a város vezetése felé, hogy a költségvetésben szereplő két tétel mikor valósul meg. Az
egyik járdaépítés,  amely a Felső-Majláthi villamosvégállomás és a kisvasúti  átjáró közötti  részt
érinti,  mert  ennek  kapcsán  folyamatosan  érkeznek  a  lakossági  megkeresések.  Jelen  állapotban
balesetveszélyes, különösen a gyermekek részére a közlekedés. Reményei szerint nem húzódik át a
munka a  következő évre.  A másik  kérdése a  Holló  és  Erdész utcák útépítésére  vonatkozik.  Ez
ügyben is sok lakossági megkeresés jutott el hozzá, de tudomása szerint a városvezetéshez is.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A „Közérdekű bejelentések, hozzászólások” végén Pfliegler Péter
alpolgármester úr összefoglalja az építéssel, karbantartással kapcsolatos kérdésekre adandó választ.

Bartha György: Választókerületét érintő két témában kíván felszólalni. Ez év május 29-én a Vár
fejlesztésével  kapcsolatban  a  Puskás  Tivadar  és  Haller  György  utcai  lakók  részt  vettek  egy
megbeszélésen, ahol közölték velük, hogy meg fogják venni az ingatlanjukat a Vár fejlesztése miatt.
Mindenkinél elvégezték az értékbecslést, de azóta áll a történet. Az összejövetelen – ahova nem
kapott meghívót …

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkérdezi Képviselő Úrtól, hogy van-e ott ingatlana.

Bartha György: Válaszában elmondja, hogy nincs, de ő a területi képviselő a város azon részén.
Gondolatmenetét folytatja, miszerint a lakók nem tudják, hogyan tovább. Augusztusban kaptak egy
levelet,  hogy  az  ingatlanokat  az  állam  fogja  megvásárolni,  nem  pedig  az  Önkormányzat.  Az
összejövetelen  elhangzott,  hogy  szeptember,  október  tájékán  esetleg  már  költözniük  kellene.
Megjegyzi, hogy csak akkor tudnak más lakás, ház után nézni, ha tisztában vannak azzal, hogy
mennyi  lesz  a  házukért  kapott  összeg.  Kérésük,  hadd  ismerhessék  meg  az  értékbecslést,  hogy
tudjanak tovább lépni. Második kérdés ennek kapcsán, hogy mikor lesz az ügynek folytatása.
A Tapolcarét és a Rozgonyi Piroska utcai lakók keresték meg a Lovagi Tornák Tere miatt. Kérték,
hogy kérdezze meg, indokolt-e az a nagy hangerő, ami az épületegyüttesen belül van. Elmondja,
hogy amikor rendezvényt tartanak, annak hangját kilométerekre lehet hallani. Az is mindent hall,
aki kilométerekkel arrébb lakik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Pfliegler alpolgármester úr ezekre a kérdésekre is válaszol.
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Kovácsné  Budai  Mária: A 2015.  évi  tanévtől  kezdődően  választókerületében  a  volt  Hunyadi
Mátyás  Általános  Iskola  már  Gyarmati  Dezső  Sport  Általános  Iskolaként  működik  tovább.
Miskolcon egyedülálló, 500 millió forintos beruházással megújult az iskola épülete, és az udvaron
egy vadonatúj tornacsarnok is épül. Úgy vélte, hogyha már az iskola megújul, akkor az előtte lévő
teret is felújíttatja képviselői keretének terhére. A fejlesztésnek köszönhetően nemcsak új térkövet
raktak le, hanem megoldódott a csapadékvíz elvezetése is, amely évek óta óriási gond volt az ott
lakók  számára.  Köszöni  a  Városgazdának  a  gyors,  hathatós  segítségét,  hogy  határidőre  –
tanévnyitás előtt – elkészültek. Külön köszöni Dr. Schweickhardt Gyula igazgató úr segítségét.

Nagy-Korsa  Judit: A képviselők  bizonyára  mindannyian  megkapták  az  egyik  miskolci  civil
szervezet  levelét.  A „Miskolcnak  Hangja  Van”  arra  kéri  őket,  hogy  támogassák  kérelmüket:
szeretnének  ingyen  helyiséget  kapni  a  várostól.  Ez  a  civil  szervezet  valóban  végez  karitatív
tevékenységet,  magán-  és  saját  pénzükből.  Kéri  és  javasolja,  hogy valamivel  segítsenek  nekik
munkájukban ezáltal.
Másik  témája  a  hajléktalanokkal  kapcsolatos,  hogy  napközben  nem  mehetnek  be  a  nappali
melegedőbe,  hanem csak délután  és  így nagyon elfáradnak kora délutánra.  Tudomása szerint  a
városnak ki  kell  jelölnie  egy melegedő helyet,  ha  a  Vöröskereszt  hajléktalan  szállóján  ez  nem
megoldható  napközben.  Felhívja  a  figyelmet,  hogy  ezeknek  az  embereknek  is  szükségük  van
napközben  valahol  pihenni,  vizet  inni,  mosakodni.  Kéri  Polgármester  urat,  hogy  kapjon  majd
választ.

Jakab Péter: A migráns kérdéssel kapcsolatban elmondja, hogy valamilyen módon ez a helyzet
érinti Miskolcot is. A mértéke a magyar Kormányon múlik, de vannak negatív előjelek. Tudomása
van arról, hogy a közelmúltban a Belügyminisztérium már megkereste egyszer Miskolc városát,
hogy ajánljanak fel befogadó állomás létesítésére alkalmas területet. Mára viszont van egy olyan
fideszes  törvénymódosítás  is,  amely  azt  is  lehetővé  teszi,  hogy tömeges  bevándorlás  esetén  a
kormányzat kérés nélkül is lefoglalhasson önkormányzati ingatlant a migránsok számára. Kérdésük,
hogy a Kormánynak szándékában áll-e – mert szerintük Polgármester úr nyilván rendelkezik erre
vonatkozó  információval  –  a  jövőben  Miskolcon  migránsokat  elhelyezni,  ha  igen,  akkor  mely
ingatlanokat akarják majd lefoglalni, illetve támogatja-e majd mindezt a városvezetés. A migráns
kérdés  érinteni  fogja  a  közfoglalkoztatást  is,  mert  idén  júliustól  már  csak  az  az  önkormányzat
igényelhet  állami  támogatást  a  közfoglalkoztatáshoz,  aki  deklaráltan  vállalja,  hogy migránsokat
alkalmaz. Tudni szeretnék tehát, hogy a miskolciak munkáját elvehetik-e migránsok, amennyiben
igen, fog-e ez ellen tiltakozni a vezetés. Tudni szeretnék azt is, hogy a jövőben lesznek-e miskolci
diákoknak bevándorló osztálytársai. 
Véleményük szerint Miskolcnak nem migránsokra van szüksége, hanem azokra a tízezrekre, akik az
elmúlt években elhagyták a város, mert őket kellene visszahozni.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Valótlanságnak,  hazugságnak  nevezi  képviselő  úr  állításait,
immáron  nem  először  esik  bele  abba  a  csapdába,  hogy  valótlanságokat  állít.  A
Belügyminisztériumtól nem keresték meg a városvezetést az épület felajánlása témájában.

Katona Ferenc: Örvendetesnek tartja a Búza tér előtti útfelújítást, új szegélyeket és korlátokat is
kapott a terület. Kéri, hogy a kimaradt kis részt, járdaszigetet is aszfaltozzák le.
A Széchenyi és Ady híd sarkán van egy felállványozott önkormányzati ingatlan, ami esztétikailag
sem, de biztonsági szempontból végképp aggályos. Intézkedést kér a MIK Zrt.-től.
Köszönetet mond a MIK Zrt. munkatársainak és a Városüzemeltetési Bizottságnak, hogy újabb 15
bérlőnek biztosított lehetőséget a József Attila 45. szám alól. Tehát 50 bérlőből kb. 5-6 bérlő maradt
már csak, akiket el kell helyezniük. 
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A Búza  térrel  kapcsolatban  maga  is  végignézte  a  fejlesztési
folyamatokat. Kicserélték rozsdamentesre a tér nagy részénél a korlátokat, kivéve a Széchenyi és
Búza tér közötti részt. A Közúttal folynak a tárgyalások, hogyan lehetne ezt megoldani.
A Katona képviselő úr által említett ház sorsáról valóban tájékozódni kellene, hogy mit lehet vele
csinálni,  mert  már  régóta  fel  van  állványozva.  Ha olyan rossz állapotban van,  akkor  inkább le
kellene bontani az egészet. Amennyiben fel lehet újítani, akkor pedig tegyenek ekképpen.

Dr.  Tompa Sándor: Négy kérdést  kíván  feltenni,  melyekre  részletesen  szeretne  választ  kapni.
Megjegyzi,  hogy  ez  egy  közérdekű  kérdésekről  szóló  napirendi  pont,  és  a  kettővel  ezelőtti
polgármesteri véleményt szívesen meghallgatnák részlesebben menekültügyben. 
Elsőként az MVK humán erőforrás állapotára kérdez rá. A sajtóban az elmúlt időben jelennek meg
botrányba illő  eseményekről  szóló hírek.  A sofőrökre  milyen szabályok vonatkoznak az utasok
bevárását illetően, vagy önként döntenek az indulásukról.
Az 1. napirendi pont kapcsán Polgármester úr félbeszakította, de szeretné megkérdezni, hogy mi a
helyzet a Repülőtérrel, és miért kapnak 25 millió forintot. 
A  Bagolyvár  megújulására  517  millió  forintot  költenek,  de  kérdése,  hogy  megnyerték-e  a
pályázatot, van-e tervezője, illetve ki a projektmenedzsere ennek a fél milliárdos projektnek.
Leszögezi, hogy üdvözlik a Diósgyőri Vár és környékén történő fejlesztéseket, és most elhangzott,
hogy a Diósgyőri Strandról is gondoskodnak. Kérdése, hogy ki tervezi, ki a projektmenedzsere, és
milyen forrásokból gondolják megújítani, ismét látogathatóvá tenni. 

Pakusza Zoltán: Felhívja  a  figyelmet  Polgármester  úr  kijelentése  kapcsán,  miszerint  Jakab úr
hazudik,  pedig  csak  kérdezett.  A  Nemzetgazdasági  Minisztérium  államtitkára  jegyzi  azt  az
előterjesztést,  amelyben  az  59  ezer  migráns  lehetséges  közfoglalkoztatásáról  beszélnek.  Azért
tesznek fel kérdést, hogyha esetleg mindez bekövetkezik, akkor ebben tudjanak segíteni. Emlékszik
arra, hogy Polgármester úr azt mondta, hogy Kanadából nem jön vissza senki, de a valóságban nem
így lett.
Választókörzetében  a  Torontáli  és  Tátra  utcában  sok  kisgyermekes  család  él.  Életüket  a
közbiztonsági  kérdések  nagyon  nehezítik.  Ezen  túl  elmondja,  hogy a  környéken  volt  egy régi
játszótér, ami lebontásra került – bejelentés alapján – a Városgazda által a terület képviselője tudta
nélkül. A lakosoktól szerzett a dologról tudomást. Új játszótér létesítése sok pénzbe kerül, a régi
pedig már nincs. Kéri, hogyha legközelebb ilyen eset áll fenn, akkor értesítsék a terület képviselőjét.
Előfordulnak  vitás  kérdések,  hogy valamit  szeretne  az  egyik  lakó,  de  a  másik  nem.  Ebben  az
esetben fel kell mérni az igényeket. 
Szintén  választókerületét  érintő  probléma Perecesen a  6-os  buszjárat.  Eddig  17.00 óráig  voltak
negyedórás  járatok,  most  már  csak  16.00-ig  vannak,  ezt  követően  20  percre  alakították  a
menetrendet 17.00 óráig, tehát egy járat kimaradt. Az a lakók kérése, hogy maradjon meg az eredeti
verzió.
A Vájár és Csipkés utca találkozásánál – a Bányászdombon – van egy vízelvezető árok, ami nagyon
rossz  állapotban  van,  balesetveszélyes  és  már  a  funkcióját  sem látja  el.  Az  egészet  át  kellene
alakítani, kellene bele egy olyan üledékgyűjtő, ami összegyűjti a zúzalékot. Ennek kéri a műszaki
megoldását, ami megoldaná több utcának a problémáját.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Válaszában  elmondja,  hogy  Jakab  képviselő  úr  nem  a
Nemzetgazdasági Minisztériummal kapcsolatos kérdéskörről beszélt, hanem a Belügyminiszter úr
megkereséséről, ami egyébként nem volt. 

Dr. Simon Gábor: Korábbi Közgyűlés alkalmával említette, hogy Miskolcon a vízóra-cserék díjai
és annak plombálásai miért drágultak brutálisan. Évekig körülbelül ötezer forintba került egy vízóra
cseréje, amelyet különböző vállalkozások végeztek. Ezek a vállalkozások le is plombálták a vízóra
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cseréje után a mérőórákat. Amikor feltette ezzel kapcsolatos kérdését, az első válasz az volt, hogy
nem volt  semmilyen díjnövekedés.  Ezután megkérdezte,  hogy az ötezer  forint  hogyan változott
húszezer  forintra,  amelyre  részletes  választ  ígértek.  Az volt  a  helyzet,  hogy egy vízóra  cseréje
húszezer forintban került és a panel lakások egy részében a technológia miatt négy darab vízóra
található,  amely  már  jelentős  költséget  jelent.  Ezt  már  többször  szóvá  tette  Közgyűlés  után
sajtótájékoztatón,  illetve Varga László képviselő úr a  Parlamentben is  megkérdezte,  hogy miért
kerül ennyibe a vízóra-csere, amikor a Kormány tavaly bejelentette, hogy a cserét ingyen kell a
szolgáltatónak megoldania. Akkor a Rezsibiztos Úr ki is fejtette, hogy azért kell ingyen cserélni a
vízórát, mert egyébként a szolgáltató cég érdeke az, hogy tudja mérni, hogy a lakosság mennyi vizet
fogyaszt el. Ezt követően augusztus 10-től egy díjcsökkentés következett be, tehát a korábbi nettó
tizenötezer  forint  helyett  most  hatezer-kétszáz  forintra  csökkentette  a  MIVÍZ  a  díjat,  illetve  a
plombálás költségét tízezer-hatszáz forintról háromezer-kilencszáz forintra, tehát kevesebb, mint a
felére csökkentek a díjak. Erről sem volt részletes lakossági tájékoztatás. Ezek a díjak még mindig
sokkal  magasabbak,  mint  korábban.  Ez  azért  érdekes,  mert  ingyenességet  ígértek.  Ezzel
kapcsolatban szeretne  kérdéseket  feltenni.  Első  kérdése,  hogy mi  alapján kerültek  ezek a  díjak
meghatározásra. Második kérdése az, hogy mivel nyolc-tíz hónapig nagyon magasak voltak a díjak,
azok a lakosok, akik addig húszezer forintot fizettek óránként, azokkal mi lesz. Véleménye szerint
az lenne normális megoldás, ha a MIVÍZ ebben az esetben egy jóváírást alkalmazna és jóváírná a
költségeket a számlájukban. Harmadik kérdése az, hogy mikor lesz ingyenes a vízóra-csere.

Dr. Kriza  Ákos polgármester:  Hónapokkal  ezelőtt  Novák Józsefné,  Nánási-Kocsis  Norbert  és
Gazdusné Pankucsi Katalin képviselők megkeresték a MIVÍZ vezetését és a társasház,  illetve a
lakásokban történő vízóra-cserékkel kapcsolatosan elkezdtek egy hosszú tárgyalást,  amelynek az
lett az eredménye, hogy a Képviselő úr által helyesen említett árak csökkentek. 
Megkéri a MIVÍZ képviselőjét, hogy foglalja össze az elhangzott kérdésekre a választ. 

Viszokai János: Válaszában elmondja, hogy a Képviselő úr által említett korábbi árak nem most
kerültek alkalmazásra, hanem már 2011-ben. A Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal
által elfogadott árszabályzatukban szereplő díjtételek szerint dolgoztak és dolgoznak most is. Az
egyeztetés során vették a jelzést és 2015. augusztus 10-től kezdődően a legalacsonyabb díjtételt
alkalmazzák függetlenül attól, hogy mennyi órára történik a megrendelés. Arra nem tud válaszolni,
hogy  a  Kormánynak  milyen  szándéka  van  az  ingyenes  vízóra-cserével  kapcsolatban,  ezt  az
intézkedést megtették, az egyeztetéseket lefolytatták a képviselőkkel és ez a díjszabás van jelenleg
életben.

Badány Lajos: Megkéri Polgármester urat, hogy Jakab Péter képviselőtársa szavait ne forgassa ki
és a nevében is  visszautasítja azt,  hogy notórius  hazudozónak nevezze.  Az ő kérdése nem arra
irányult, hogy konkrétan a Belügyminisztérium részéről már bármilyen megkeresés érkezett volna,
hanem azt kérdezte, hogy amennyiben a Parlament előtti előterjesztést elfogadják és ennek kapcsán
a  Kormányzat  jogosult  lesz  bizonyos  ingatlanok  kisajátítására,  illetve  a  közfoglalkoztatásokra
vonatkozó szerződésben a várost kötelezné migránsok foglalkoztatására, akkor ezzel kapcsolatban
az  Önkormányzat  fog-e  tiltakozást  benyújtani  a  Kormányzat  felé,  vagy  pedig  azt  szolgailag
elfogadja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Képviselő úr hozzászólását. Megadja a szót Dr. Kiss
János alpolgármesternek.

Dr. Kiss  János alpolgármester:  Bár az SZMSZ szerint  nincs vitának helye a  Közgyűlés  ezen
fázisában,  azonban  úgy látszik,  hogy a  bevándorlók  kérdése  megérdemli  a  kiemelt  közügynek
minősítést, ezért néhány szót szól róla. Mielőtt ebbe belekezdene, egy politikai analógiára hívja fel
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a  figyelmet.  Nagyon  furcsállja  az  ellenzéki  pártoknál,  hogy  kispórolják  a  munkájukból  a
gondolkodást és a filozófiát és állandóan megpróbálnak rácsatlakozni kormánypárti programokra.
Amikor megalkották a nyomortelep-felszámolási programot Miskolcon, akkor az ellenzék először
azt mondta, hogy ez lehetetlen és nem akarják. Aztán mégis hajlottak rá, mert látták, hogy ez egy
normális program. Ugyanez volt a Salkaházi Programmal kapcsolatban is, az ellenzék azt mondta,
hogy nem, és akárki nyer 2014-ben, akkor ennek vége. Megint nem találták ki, hogy hogyan lehetne
ehhez csatlakozni. Országos politikában ugyanez volt a rezsicsökkentéssel, amikor a Fidesz-KDNP
Kormány megalkotta a rezsicsökkentés politikáját. Frakcióvezető úr pedig most a vízórák ingyenes
cseréjét  tartja  az  utóbbi  fél  évben  a  legfontosabb  politikai  kérdésnek  Miskolcon.  Ezeket  azért
mondta el, mert ugyanez a helyzet a bevándorlás ügyében. A Fidesz-KDNP Kormány volt az, aki
felismerte annak a problémáját, hogy a bevándorlás kérdésében erős kormányzati intézkedésekkel
kell előállni. Az ellenzék megint csak jelentős fáziskéséssel kezdte felismerni, hogy az valóban egy
releváns  felvetés  volt  a  Kormány  részéről.  Ma  már  mindenki  látja,  hogy  jönnek  Európába  a
menekültek, ma már mindenki tudja, hogy a Kormány idejében kezdett el programokat kidolgozni.
Európában kevés kormány van, aki mindig ugyanazt mondja, hogy nem akar bevándorlókat, sem
kvótával,  sem anélkül.  A Magyar  Kormány minden  nap ezt  a  mondatot  mondja  és  a  miskolci
városvezetés is minden nap ezt mondja, hiába próbálják azt sugallni, hogy esetleg Miskolcon mást
mondanak. 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Tegnap délután egy lakossági fórumon vett részt választókörzetében,
melynek  apropója  az  volt,  hogy  Miskolcon  a  négy  milliárd  forintos  szennyvízberuházás
befejeződött, szeptember 10-én a műszaki átadása megtörtént. Ennek nagyon örülnek a városlakók,
kiemeli  a  Vasgyárban élőket  is,  ahol  sok utcában építették ki a  szennyvízvezetéket.  A fórumon
többen  jelezték,  hogy a  szennyvízhálózat  kiépítése  során  találkoztak  olyan  jelenséggel,  hogy a
nagyon régi vezetékből folyik a víz. Több ingatlan tulajdonosa jelezte, hogy ázik a talajon keresztül
a ház alapja. Kétségbeesettek amiatt, hogyha ez sokáig így lesz, akkor ez súlyos problémákat okoz
az  ingatlanokban.  Ebben  kér  segítséget,  hogy  milyen  módon  tudnák  ezt  megoldani.  Élő
vezetékekről van-e szó, vagy esetleg ezeket le lehet dugózni.

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Tompa  képviselő  úr  ügyrendi  javaslatot  kíván  előterjeszteni,
megadja neki a szót. 

Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy Kiss alpolgármester úr előbbi felszólalását az SZMSZ mely
pontja alapján tette, mi volt abban a közérdekű kérdés.

Dr. Kiss János alpolgármester: A Képviselő úr által elmondottakat nem tudja ügyrendi javaslatnak
minősíteni.  Elmondja,  hogy  írásban  kért  szót  Valcsev  Ivanov  János  a  Bolgár  Nemzetiségi
Önkormányzat részéről, akinek megadja a szót.

Valcsev  Ivanov János:  A Selyemréti  Strand  rendszeres  látogatójaként  elmondja,  hogy komoly
problémák vannak. Egyik ilyen fontos probléma az, hogy Miskolcon az egyedüli olyan strand, ahol
42,7 fokos víz van és minden alkalommal azzal kell találkozniuk, hogy folyamatosan fáznak, holott
a medencék közül elméletileg a „dögönyös” medence a legmelegebb. A strand jelenlegi vezetője
alkalmatlan  arra,  hogy  vezesse  a  fürdőt.  Rendszeresen,  több  panaszkönyvet  írtak  tele  azzal  a
problémával, hogy hideg a víz. Beke úr a műszaki igazgatója a fürdőknek, többször beszélt vele
telefonon, azt mondja, hogy ez sajnos nem kivitelezhető, mert kvóták vannak, amely azt jelenti,
hogy nyáron 32-34, tavasz-őszi időben 34-36, télen pedig 36-38 fokos a víz. Nincs lehetőségük az
úszásnál a felmelegedésre, mert fáznak a vízben. Kéri Polgármester urat, hogy legyen egy medence,
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ahol fel lehet melegedni, ahol 38 fokos meleg víz van. 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kiegészítésként  megjegyzi,  hogy a közérdekű hozzászólásnál  a
nemzetiségi  önkormányzatok  csak  nemzetiségi  önkormányzatokhoz  kapcsolódó  kérdésekben
szólalhatnak fel.  Ennek ellenére úgy gondolja, hogy ennek a felszólalásnak abszolút helye volt.
Mélységesen  fel  van  háborodva  az  évek  óta  fennálló  problémák  miatt.  Valószínűleg  a  fürdő
vezetése nem volt a helyzet magaslatán ebben az ügyben, mert többszöri kérés ellenére a mai napig
nincs megoldva, hogy az említett medencében legalább 36-38 fokos víz legyen, amikor bejön a
hideg idő. Ezt a kérést évek óta képtelen megoldani a fürdő vezetése. Tisztelettel kéri Vezérigazgató
asszonyt, hogy adjanak a fürdő vezetésének erre egy határidőt, amellyel kapcsolatban visszajelzést
kér. Szeretné, ha kidolgoznának egy minőségirányítási rendszert a fürdőkre, amely legalább az év
végéig megvalósulna,  és  akár  a  Közgyűlés  is  megvitathatná.  Tartalmazza például,  hogy milyen
évszakban,  hány  foknál  milyennek  kell  lenni  a  víz  hőmérsékletének,  milyen  ruházatban  lehet
bemenni  a  fürdőbe,  milyen  biztonsági  szolgálat  van,  mert  a  fürdők  fejlesztésére  az  egyik
legkomolyabb  vonzóerőként  gondolnak  a  turisták  számára,  és  ha  ez  így  marad,  akkor  ezt  a
lehetőséget elveszítik. 
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező. A felmerült kérdésekre – amennyiben nem
született szóban válasz – írásban fog a Hivatal válaszolni. Megkéri Pfliegler Péter alpolgármestert,
hogy a  felmerült  városüzemeltetéssel  és  fejlesztésekkel  kapcsolatos  kérdésekben  tájékoztassa  a
Közgyűlést.

Pfliegler Péter alpolgármester:  Elsőként Dr. Kovács László képviselő úrnak kíván válaszolni a
Hegyalja és a Holló utcai járdaépítéssel kapcsolatban. A Hegyalja utcai tervezés ősszel véget ér,
utána indulhat  a  beruházás.  Mivel  nincs  szó nagy munkáról,  ezért  reményei  szerint ez az éven
befejeződik. A Holló utca járda tervezését is szeretnék az idén megindítani, azonban arra nem tud
ígéretet adni, hogy az idén elkészül, de nem feledkeztek el róla. 
Bartha képviselő úr két témát  említett,  az egyik a Vár környéki utcák lakosait  érinti.  Örömmel
tájékoztatja  Képviselő  urat,  hogy előző  nap  délután  írt  alá  tizenhat  levelet,  amelyekben  újabb
információval szolgál a lakosoknak. Ismételten elmondja, hogy a Képviselő úr által jelzett májusi
fórumra csakis lakosok voltak meghívva, arra nem kívántak senki mást meghívni. Azóta kétszer
már  beszélt  képviselő  úrral,  de Varga  képviselő  úr is  megkereste  ezzel  kapcsolatban,  tehát  a
nyitottságuk  nem megkérdőjelezhető.  A levélben  tájékoztatta  a  tizenhat  családot  arról,  hogy a
tizenhat ingatlan kisajátítását Miskolc egyedül nem tudja véghez vinni, nem teheti meg. Ebben nem
csak a kormányzati segítségre és a pénzre gondol, hanem a különböző engedélyek és egyeztetések
véghezvitelére.  Mindent megtesznek annak érdekében, hogy olyan kompromisszumos javaslattal
tudjanak élni, azaz forint ajánlattal, amelyre a lakók túlnyomó többsége, esetleg mindenki azt fogja
mondani,  hogy korrekt.  Addig  is  türelmet  kér,  mert  úgy viselkedik  és  úgy kéri  a  munkatársai
munkáját is, mintha ők is ott laknának. Reményei szerint akár szeptemberben le tudják zárni az
ügyet. 
A Lovagi Tornák Terével kapcsolatban elmondja, hogy odafigyel a miskolci programokra, szerinte
eddig  egy  program  volt,  méghozzá  a  megnyitó,  amelyen  részt  vett.  Természetesen  a
legközvetlenebb közelben lakó szomszédok hallhatják a programot, de olyan rendezvény helyszínt
nem tudnak mutatni, ahol ha koncert van, akkor azt a környezetében élők nem hallhatják. Kérik a
lakosság türelmét és megértését. Amikor program van, akkor sok százan és ezren jönnek miskolciak
és nem miskolciak, és sok köszönetet kap, hogy milyen jó, hogy a forgalom nő és a vendéglátók
mind azt kérdezik, hogy mikor lesz a következő. Ez egy olyan ellentét, amelyet feloldani nem lehet,
csak a kölcsönös megértés, elfogadás, valamint a városért érzett szeretet és a fejlődésben elfogadott
projektek megértése az, ami előbbre tud vinni. 
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Katona képviselő úr hozzá ugyan nem szegezett kérdést, de közérdekű bejelentést tenne ő is. A
Búza téri útfelújítással kapcsolatosan a városi és a megyei rendőrkapitányoknak és a kapitányság
minden  munkatársának,  akik  ott  teljesítettek  szolgálatot,  köszönetét  fejezi  ki.  Lakossági
bejelentések  érkeztek,  hogy  a  rendőrök  a  hőségben  a  legjobb  és  legbecsületesebb  módon
teljesítették szolgálatukat és azt a közlekedési szituációt, ami egy felújítással együtt jár, tudni kell
kezelni. Köszöni munkájukat és elmondja, hogy ő is járt arra és fél perc várakozás után tovább
tudott menni. 
Dr.  Tompa  Sándor  képviselő  úr  két  kérdést  vetett  fel,  az  egyik  a  miskolci  Sportrepülőtérrel
kapcsolatos.  Miskolcon  van  egy  újság,  amelyik  most  már  ötödik  hete  úgymond  foglalkozik  a
miskolci  Sportrepülőtér  kérdésével,  különböző  embereket  szólaltat  meg,  különböző  emberekre
hivatkozik, de az az egyesület, amelyik talán gerjeszti ezeket a cikkeket – ezt nem tudhatja – az a
tulajdonosokat nem kereste meg. Róluk írnak, az ő döntéseiket kérik számon anélkül, hogy őket
egyszer is megkeresték volna. Felháborítónak tartja és nem gondolja, hogy ezzel kapcsolatosan több
választ kellene adnia. Ha majd megkeresik őket, akkor leülnek tárgyalni. 
Bagolyvárral kapcsolatosan elmondja, hogy a projektmenedzsmentet a Városfejlesztési Kft. adja.
Örömmel  tájékoztatja  Képviselő  urat  és  az  érdeklődőket,  hogy 517  millió  forint  a  támogatási
szerződésben 100%-os támogatási aránnyal aláírásra került a Minisztérium által. A közbeszerzési
eljárások  lezárultak,  ezek  szerződéskötése  folyamatban  van.  Őszintén  hiszi  azt,  hogy  ennek  a
folyamatnak a végén, szeptember utolsó hetében a munka elkezdődik. Biztos abban, hogy szoros
lesz  a  munka,  de  a  vállalkozók  szerint  ez  a  munka  becsülettel  és  jó  minőségben  elvégezhető,
egyébként meg nem veszik át.
Pakusza  képviselő  úrnak  elmondja  a  játszótér  megszüntetésével  kapcsolatban,  hogy  ezzel
kapcsolatban nincs információja,  de nyilván Dr.  Schweickhardt Gyula el  tudja majd mondani  a
válaszát.  Annyit  szeretne  hozzátenni,  hogy  egy  másik  városi  területen  is  alkalmatlanná  vált  a
játszótér arra, hogy a gyerekek kedvét szolgálja és pontosan ugyanezt kérte Schweickhardt úrtól,
hogy mielőtt elindítják ott a zöldterület kialakítási munkát, az ottani képviselőt értesítsék, mert ez
így normális és ezentúl így fognak tenni. Elnézést kér azért, hogy ez nem sikerült az első ütemben. 
Gazdusné képviselő asszonytól azt kéri, hogy a Közgyűlés után egyeztessenek, mert sok utca került
felújításra és szennyvízbekötéssel történő ellátásra. Bízik benne, hogy azok a lakossági panaszok,
amelyek korábban jogosan hozzá érkeztek a szennyvízrendszer felújítása kapcsán, azokat valóban a
vállalkozó becsülettel és jól kijavította. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr tájékoztatását. 
Megkéri az adott cégek vezetőit, hogy írásban tájékoztassák a képviselőket. 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

1. napir  end: Javaslat  az  Önkormányzat  2015.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.13.)
önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó határozat meghozatalára (I.
féléves korrekció)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati
javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, hogy először a rendelettervezetről döntsenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen
szavazat szükséges.

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett megalkotta a 20/2015. önkormányzati rendeletét
az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.
(III.13.) önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most  szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti határozati
javaslatról.

A Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a

VII-113/271.525/2015. sz. határozatot

Tárgy: Állami Számvevőszék javaslatai alapján készített Intézkedési Tervben foglalt fel-
adatok végrehajtásával kapcsolatos tájékoztató zárszámadás keretében történő el-
fogadásáról

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat az Önkormányzat 2015. évi
költségvetéséről  szóló  4/2015.  (III.13.)  önkormányzati  rendelet  módosítására és  kapcsolódó
határozat meghozatalára (I. féléves korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 87. §
(1) bekezdésére tekintettel nyilatkozik, hogy a 2011. évi Állami Számvevőszéki vizsgálat javaslatai
alapján készített Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló Tájékoztatót a Közgyűlés az éves költségve-
tési beszámolók alapján évente a záró számadás, tárgyévben az Önkormányzat 2015. évi költségve-
tésének végrehajtásáról szóló zárszámadása keretében tárgyalja meg. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló, valamint
az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló önkormányzati
rendeletek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, hogy először erről döntsenek.

A Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  most  szavazzanak  a rendelettervezetről,  figyelemmel  a
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre. 

A Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett megalkotta a 21/2015. önkormányzati rendeletét
az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról
szóló  37/2014.  (XII.19.)  önkormányzati  rendelet  és  az
Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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3. napirend: Javaslat  a  Nemzetgazdasági  Minisztérium  és  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata  között  a  Terület  és  Településfejlesztési  Operatív  Program
végrehajtási feladatairól szóló megállapodás jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  21 igen,  0  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a

(A határozat 1. sz. melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

VII-114/271.527/2015. sz. határozatot

Tárgy: A Nemzetgazdasági Minisztérium és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata
között a 2014-2020 közötti időszak Terület- és Településfejlesztési Operatív Prog-
ramja 6. Fenntartható városfejlesztés prioritásának végrehajtási feladatairól szóló
megállapodás jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat  a Nemzet-
gazdasági Minisztérium és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között a Terület- és
Településfejlesztési Operatív Program végrehajtási feladatairól szóló megállapodás jóváhagyá-
sára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzata és a Nemzetgazdasági Minisztérium között a 2014-2020 közötti időszak Terü-
let- és Településfejlesztési Operatív Programja 6. Fenntartható városfejlesztés prioritásának végrehaj-
tási feladatairól szóló – jelen határozat 1. mellékletét képező – megállapodást.

Felelős: Polgármester
Végrehajtást felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
jelen határozat 1. pontja szerinti megállapodás jóváhagyásáról a Nemzetgazdasági Minisztériumot tá-
jékoztassa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtást felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 3 munkanapon belül

4. napirend: Javaslat  a  European  Regions  Research  and  Innovation  Network  szervezethez
való csatlakozásra

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.
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A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

VII-115/271.528/2015. sz. határozatot

Tárgy: A European Regions Research and Innovation Network (ERRIN) szervezethez való
csatlakozás

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a European
Regions Research and Innovation Network szervezethez való csatlakozásra” című előterjesztést
és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzatának a „European Regions Research and Innovation Network” szervezethez va-
ló csatlakozását 1 éves időtartamra az ERRIN Közgyűlés jóváhagyásának napjától.

Felelős:
Végrehajtásért felelős:
Határidő:

polgármester
Polgármesteri Kabinet 
azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
a határozat 1. melléklete szerinti tagsági adatlapot aláírja és a csatlakozáshoz szükséges intézkedése-
ket megtegye.

Felelős:
Végrehajtásért felelős:
Határidő:

polgármester
Polgármesteri Kabinet 
a határozat elfogadását követő 8 napon belül

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a csatlakozással járó egy éves tagsági
díjfizetési kötelezettség teljesítéséhez szükséges pénzügyi fedezetet biztosítja.

Felelős: polgármester
Végrehajtást felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2015. október 1.

5. napirend: Javaslat a TRAM INTERREG Europe Vc pályázatban való részvételre

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a
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VII-116/271.529/2015. sz. határozatot

Tárgy: TRAM INTERREG Europe Vc pályázatban való részvétel

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a TRAM IN-
TERREG Europe Vc pályázatban való részvételre” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzatának a TRAM INTERREG Europe Vc pályázatban való részvételét.

Felelős: Polgármester
Végrehajtást felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
a pályázathoz kapcsolódó szerződéskötéshez szükséges dokumentumokat aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtást felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: döntés meghozatalától számított 15 nap

6. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú Város Önkormányzata és  a kínai  Yantai  Város
Önkormányzata közötti testvérvárosi megállapodás megkötésének jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a 

(A határozat 1. sz. melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

VII-117/271.530/2015. sz. határozatot

Tárgy: Testvérvárosi megállapodás megkötésének jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzata és a kínai Yantai Város Önkormányzata közötti testvérvárosi megállapodás
megkötésének jóváhagyására” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza.

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzata és a kínai Yantai Város Önkormányzata közötti testvérvárosi megállapo-
dás megkötését, és felhatalmazza a Polgármestert, a határozat 1. sz. mellékleteként csatolt, a kí-
nai kormányzati szervek által is jóváhagyott megállapodás aláírására. 
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a  sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  a  települési  támogatás  és  az  önkormányzat  által  nyújtott
egyéb  szociális  ellátások  helyi  szabályairól  szóló  2/2015.(II.10.)
rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  27  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett megalkotta a 22/2015. önkormányzati rendeletét
a települési  támogatás és az önkormányzat  által  nyújtott
egyéb szociális ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015.
(II.10.) önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

2. sürgősségi napirend: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati
rendelet módosításáról

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás
mellett megalkotta a 23/2015. önkormányzati rendeletét
az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati
rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. között megkötött
támogatási szerződés újrakötésére 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  25 igen,  0  nem szavazattal,  2  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a 

VII-118/271.546/2015. sz. határozatot

Tárgy: A Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. között megkötött támogatási szerződés
újrakötésének elrendelése
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és Miskolc
Holding Zrt.  között  megkötött  támogatási  szerződés újrakötésére” című előterjesztést  és  az
alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, mint a Miskolc Holding Zrt.
egyedüli tagját (részvényesét) képező Önkormányzat legfőbb döntéshozó szerve,
jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény 3:112. § (3) be-
kezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt. Igazgatóságát, hogy a Miskolc Holding
Zrt. a 2015. június 30. napján lejárt, a Diósgyőr FC Kft.-vel megkötött támogatási szerződést
2015. december 31. napjáig kösse újra, a támogatási összeg változatlanul hagyása mellett.
Egyúttal utasítja a Miskolc Holding Zrt. Igazgatóságát a támogatás akként történő folyósítá-
sára, hogy a 2015. július, augusztus és szeptember hónapokra esedékes 2-2-2 millió forint
kifizetési határideje 2015. október 01. napja legyen, a további részletek esedékességének
eredeti szerződés szerinti változatlanul hagyása mellett.

2. Az újrakötésre kerülő támogatási szerződésben további támogatási feltételként rögzítendő,
hogy a támogatott legyen köteles folyamatosan biztosítani a szurkolói média részvételét saj-
tóeseményein.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2015. szeptember 30.

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  MiREND-Sec  Miskolc  Rendjéért  Vagyonvédelmi  Kft.
üzletrészének értékesítésre és kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  21 igen,  2  nem szavazattal,  4  tartózkodás
mellett  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot
elfogadta, és meghozta a 

VII-119/271.545/2015. sz. határozatot

Tárgy: A MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Kft. üzletrészének értékesítése és
kapcsolódó döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a MiREND-
Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Kft. üzletrészének értékesítésre és kapcsolódó döntések
meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban: Közgyűlés)
elrendeli Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a MiREND-Sec Miskolc Rendjé-
ért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű Társaságon belüli részesedésének 51%-át megtes-
tesítő  üzletrészének  névértékén,  2.550.000,-  Ft  összegben  a  MISKOLC HOLDING Zrt.
(székhelye: 3530 Miskolc, Petőfi u. 1-3.sz.; cégjegyzékszáma: Cg. 05-10-000406; KSH szá-
ma: 13778749-6420-114-05; adószáma: 13778749-2-05) vevő részére történő értékesítését.
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Egyúttal a Közgyűlés, mint a Miskolc Holding Zrt. egyedüli tagját (részvényesét) képező
Önkormányzat legfőbb döntéshozó szerve jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről
szóló 2013. évi V. törvény 3:112. § (3) bekezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt.
Igazgatóságát, hogy az adásvételi szerződést a jelen pontban foglaltak szerint kösse meg.

2. A Közgyűlés, mint a Miskolc Holding Zrt.  egyedüli tagját (részvényesét) képező Önkor-
mányzat legfőbb döntéshozó szerve jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről szóló
2013. évi V. törvény 3:112. § (3) bekezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt. Igaz-
gatóságát, hogy a MISKOLC HOLDING Zrt. (székhelye: 3530 Miskolc, Petőfi u. 1-3.sz.;
cégjegyzékszáma:  Cg.  05-10-000406;  KSH  száma:  13778749-6420-114-05;  adószáma:
13778749-2-05) a VALTON-SEC Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társa-
ságnak a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvédelmi Korlátolt Felelősségű Társasá-
gon belüli részesedésének 49%-át megtestesítő üzletrészét legfeljebb az üzletrész névértéké-
ért vegye meg, amennyiben az üzletrész tulajdonosa az általa nyújtott tagi kölcsön legalább
50%-át elengedi.

3. A Közgyűlés, mint a Miskolc Holding Zrt.  egyedüli tagját (részvényesét) képező Önkor-
mányzat legfőbb döntéshozó szerve jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről szóló
2013. évi V. törvény 3:112. § (3) bekezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt. Igaz-
gatóságát, hogy a MISKOLC HOLDING Zrt. a MiREND-Sec Miskolc Rendjéért Vagyonvé-
delmi  Korlátolt  Felelősségű Társaságon belüli  részesedéseinek megszerzését  követően is
biztosítsa a társaság részvételét, illetve közreműködését Miskolc Megyei Jogú Város köz-
rendjének és közbiztonságának fenntartásában.

4. A Közgyűlés felkéri a Miskolc Holding Zrt. igazgatóságának elnökét, hogy gondoskodjon a jelen
határozat végrehajtásához, az üzletrész értékesítéséhez, a változás cégjegyzékben történő átvezeté-
séhez szükséges szerződések, okiratok és egyéb dokumentumok előkészítéséről, valamint felhatal-
mazza a Polgármestert azok aláírására.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő: Gazdálkodási Kabinet 
Határidő: 2015. szeptember 30.

5. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK
Miskolc  Városi  Közlekedési  Zártkörűen  Működő  Részvénytársaság
között fennálló közszolgáltatási szerződés módosítása tárgyában

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)
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VII-120/271.538/2015. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Miskolc Városi Közleke-
dési Zártkörűen Működő Részvénytársaság között fennálló Közszolgáltatási szer-
ződést módosító megállapodás és az egységes szerkezetbe foglalt Közszolgáltatási
szerződés jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Mis-
kolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Miskolc Városi Közlekedési Zártkörűen
Működő Részvénytársaság között fennálló közszolgáltatási szerződés módosítása tárgyában”
tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. számú mel-
léklete szerint jóváhagyja a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt.
között 2010. június 1-jén megkötött 2011. június 1-jén hatályba lépett 10125 számú Köz-
szolgáltatási Szerződés módosításáról szóló Megállapodást, valamint jóváhagyja a 2. számú
melléklet szerint az egységes szerkezetű Közszolgáltatási Szerződést, továbbá ezzel egyide-
jűleg felhatalmazza a Polgármestert a Megállapodás és az egységes szerkezetű Közszolgál-
tatási Szerződés aláírására.

Felelős:   Polgármester
Végrehajtásért felelős  : MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály  : Gazdálkodási kabinet 
Határidő:   2015. szeptember 15. 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati
rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  27  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett megalkotta a 24/2015. önkormányzati rendeletét
a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

7. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlése
tanácsnokának  megválasztására  és  a  kapcsolódó  döntések
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  előterjesztés  szerint  egy rendelettervezetről,  személyi
kérdésről és egy határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri,  hogy  elsőként a rendelettervezetről  döntsenek,  melyhez  minősített  többség,  legalább 15
igen szavazat szükséges.
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A Közgyűlés  16  igen,  2  nem szavazattal,  9  tartózkodás
mellett megalkotta a 25/2015. önkormányzati rendeletét
a  települési  képviselők,  a  tanácsnokok,  a  közgyűlési
bizottságok  tagjai  tiszteletdíjáról,  juttatásáról  és
költségtérítéséről  szóló  30/2014.  (XI.4.) önkormányzati
rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most dr. Nánási-Kocsis Norbert személyéről döntenek, melyhez
minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  16  igen,  2  nem szavazattal,  9  tartózkodás
mellett dr.  Nánási-Kocsis  Norbertet 2015.  szeptember
11. napjától projektértékelési tanácsnokká választotta meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  16 igen,  2  nem szavazattal,  9  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

VII-121/271.542/2015. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése tanácsnokának megvá-
lasztása

Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése tanácsnokának megválasztására és kapcsoló-
dó döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  (továbbiakban:  Közgyűlés)
2015. szeptember 11. napjától

Dr. Nánási-Kocsis Norbert önkormányzati képviselőt

projektértékelési tanácsnokká választja.

2. A tanácsnok feladata Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által a Terület- és Telepü-
lésfejlesztési Operatív Program keretén belül benyújtani kívánt pályázatok - a bevont szakér-
tők szakmai értékelése alapján - az Integrált Településfejlesztési Stratégiának, az Integrált Te-
rületi Programnak és a területi kiválasztási szempontoknak való megfelelőségi vizsgálata, va-
lamint a nem a területi szereplő (megyei jogú város) által benyújtott támogatási kérelmeknek
az Irányító Hatóság felkérésére a felhívásban szereplő területi értékelési szempontok alapján
történő értékelése, a kapcsolódó döntési javaslatról történő nyilatkozattétel.

Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
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3. A Közgyűlés jelen határozatával munkacsoport létrehozását rendeli el a határozat 2. pontjában
megjelölt feladatok teljesítésének előkészítése céljából. A Közgyűlés a munkacsoport vezető-
jének a projektértékelési tanácsnokot jelöli ki,  és egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a
munkacsoport  létszámának  meghatározására,  valamint  működésének  személyi,  tárgyi  és
pénzügyi feltételeinek biztosítására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2015. október 1.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy a  Közgyűlés  következő rendes  ülésére  előreláthatólag 2015.
október 15. napján kerül sor, valamint október 1-jén közmeghallgatást tartanak.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 10 óra 35 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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